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Perusraportti 
Kouluverkoston kuntalaiskuuleminen 
 
Vastaajien kokonaismäärä: 228 
 
1. Kuulun seuraavaan ikäryhmään 
Vastaajien määrä: 228 

 
 

 n Prosentti 

7-12 v. 11 4,8% 

13-16 v. 2 0,9% 

17-29 v. 17 7,5% 

30-60 v. 180 78,9% 

61 v- 18 7,9% 

 
 
 
2. Kuulun seuraavaan henkilöryhmään 
Vastaajien määrä: 228 
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 n Prosentti 

koululainen 16 7,0% 

koululaisen huoltaja 131 57,5% 

koulun henkilökuntaan kuuluva 11 4,8% 

alueen asukas 64 28,1% 

muu 6 2,6% 

 
3. Asuinalueeni 
Vastaajien määrä: 228 
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 n Prosentti 

Suonenjoen kaupungin keskustan oppilasalue 65 28,5% 

Sammalselän oppilasalue 52 22,8% 

Iisveden oppilasalue 38 16,7% 

Lempyyn oppilasalue 57 25,0% 

muu 16 7,0% 

 
 
4. Miten tärkeitä seuraavat asiat ovat hyvän perusopetuksen takaamiseksi? 
Vastaajien määrä: 228 
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1 Ei 

tärkeä 

2 Jonkin 
verran 
tärkeä 

3 Melko 
tärkeä 

4 Hyvin 
tärkeä 

5 En 
osaa 

sanoa 
Keskiarvo Mediaani 

Koulun koko 7,0% 8,8% 25,6% 57,3% 1,3% 3,4 4,0 

Laadukas opetus 0,0% 0,4% 4,9% 93,8% 0,9% 4,0 4,0 

Opiskeluryhmän 
koko 

0,0% 3,1% 15,4% 80,2% 1,3% 3,8 4,0 

Ajanmukaiset 
opiskeluväineet 

2,2% 3,5% 42,0% 51,8% 0,5% 3,4 4,0 

Terve 
koulurakennus 

0,4% 0,9% 15,4% 82,4% 0,9% 3,8 4,0 

Koulun sijainti 2,2% 11,0% 25,1% 61,2% 0,5% 3,5 4,0 

Tehokas 
puuttuminen 

kiusaamiseen 
0,0% 0,4% 3,1% 95,6% 0,9% 4,0 4,0 

Yhteistyö kodin ja 
koulun välillä 

0,0% 0,9% 14,1% 83,7% 1,3% 3,9 4,0 

Jokin muu, mikä? 3,8% 0,0% 2,5% 70,0% 23,7% 4,1 4,0 

 
Lisätekstikenttään annetut vastaukset 

Vastausvaihtoehdot Teksti 

Jokin muu, mikä? Koulu olemassa olon positiivinen vaikutus alueen kehitykseen 

Jokin muu, mikä? 

Oppilaat tuntevat toisensa luokka-asteesta riippumatta, ja myös kaikki 
opettajat ovat tuttuja. Kiusaamisen kynnys on paljon suurempi. 
Kiusaamiseen ei tarvitse puuttua, kun sitä ei esiinny siinnä määrin kuin 
isossa koulussa (esim. välitunnit). 

Jokin muu, mikä? 
Koulumatka alaluokilla ei saa olla pitkäkestoinen. Ekaluokkalaiset eivät 
jaksa aamuseitsrmän bussia. 

Jokin muu, mikä? Turvallinen kouluympäristö 

Jokin muu, mikä? 
Koulun sijainti ajatellen vanhempien asumista Lempyyn haja-
asutusalueella ja työssä käymistä Kuopiossa 

Jokin muu, mikä? Oppilaan yksilöllinen kohtaaminen, tarpeisiin vastaaminen 

Jokin muu, mikä? Kaverit 

Jokin muu, mikä? Koulumatka 

Jokin muu, mikä? Pienille kyläkouluille on paikkansa, vetovoimatekijä 

Jokin muu, mikä? Turvallinen ja lyhyt koulumatka. 

Jokin muu, mikä? Riittävä opettajan ja ohjaajan tuki opiskeluun. 

Jokin muu, mikä? Lyhyt ja turvallinen koulumatka 

Jokin muu, mikä? Koulumatkan pituus 

Jokin muu, mikä? Erityisopetus 

Jokin muu, mikä? Hyvät liikuntamahdollisuudet 

Jokin muu, mikä? Tuen saanti, tukiopetus 
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Jokin muu, mikä? oppilas kokee tulleensa kohdatuksi ja hänet tunnetaan 

Jokin muu, mikä? Helppo kulkuisuus koululle 

Jokin muu, mikä? Maistuva kouluruoka 

Jokin muu, mikä? Pätevät opettajat ja avustava henkilöstö 

Jokin muu, mikä? 
Enemmän koulutusta henkilöstölle erityisherkän lapsen kanssa 
työskentelyssä 

Jokin muu, mikä? Yhteisöllisyys 

Jokin muu, mikä? neuroepätyypillisten lasten ymmärtäminen 

Jokin muu, mikä? 
Tarpeeksi henkilökuntaa,myös henkilökohtaisten avustajien palkkaaminen 
tärkeää tarvittaessa. Mukautuvat oppimisympöäristöt,ajanmukaiset 
kirjasarjat/Chromet lapsenlähtöisesti katsottuna 

Jokin muu, mikä? Rehtorin ammattitaito 

Jokin muu, mikä? Tarpeeksi isot ryhmät, että saadaan esim. joukkue jalkapalloon. 

Jokin muu, mikä? 
Riitävät tilat ja luokkahuoneiden koot oppilasmäärään ja luokkakokoon 
nähden. Opettajien riittävät työtilat. 

Jokin muu, mikä? Pienet/kohtuulliset ryhmä koot 

Jokin muu, mikä? Kaverit 

Jokin muu, mikä? Lempyyn koulun säilyttäminen 

Jokin muu, mikä? 
Kohtuullisen kokoiset koulua ja luokat, ei kaikkia samaan! Ja piha-alueille 
vihreyttä ja vehreyttä, ei hiekkaa, soraa ja asfalttia kuten kaatrolla!! 

Jokin muu, mikä? Koulumatkan turvallisuus 

Jokin muu, mikä? Laadukas ulkoilma 

Jokin muu, mikä? Suunniteltujen tukitoimien toteutuminen 

Jokin muu, mikä? Koulumatkan pituus ja käytetty aika 

Jokin muu, mikä? Koulun yhteishenki 

Jokin muu, mikä? Turvallisuus 

Jokin muu, mikä? Että opettajilla on aidosti aikaa kohdata jokainen oppilas 

Jokin muu, mikä? 
Koulumatkan pituus / matkaan kulutettu aika, väsyneellä oppilaalla ei ole 
hyvä oppimiskyky 

Jokin muu, mikä? turvallinen kouluympäristö 

Jokin muu, mikä? Se, ettei koulupäivän kesto veny koulun sijainnin vuoksi 

Jokin muu, mikä? Ei kaikkia oppilaita survottaisi samaan kouluun keskustaan 

Jokin muu, mikä? Ammattitaitoinen opetus 

Jokin muu, mikä? Erityisopetuksen tarpeen huomioinen 

Jokin muu, mikä? Koulumatkan pituus ja sen kulkemiseen kuluva aika 

Jokin muu, mikä? Kyläkoulu 

Jokin muu, mikä? Erityisen tuen järjestäminen 

Jokin muu, mikä? Koulumatka 
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Jokin muu, mikä? Että siellä oppii asioita 

Jokin muu, mikä? Henkilökunnan jaksaminen 

 
 
5. Miten mahdollinen koulun lakkauttaminen vaikuttaisi sinun tai perheesi 
elämään? 
Vastaajien määrä: 226 

 
 

 n Prosentti 

Ei vaikuta ollenkaan 30 13,3% 

Ei vaikuta juurikaan 25 11,1% 

Vaikuttaa jonkin verran 43 19,0% 

Vaikuttaa paljon 128 56,6% 

 
 
6. Valitse lapsesi nykyinen koulu ja kirjoita vaihtoehtoinen koulu avoimelle 
riville 
Vastaajien määrä: 196 
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 n Prosentti 

Yhtenäiskoulu 66 33,7% 

Sammalselän koulu 43 21,9% 

Iisveden koulu 36 18,4% 

Lempyyn koulu 51 26,0% 

 
Lisätekstikenttään annetut vastaukset 

Vastausvaihtoehdot Teksti 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Sammlselkä 

Sammalselän koulu Sammalselän koulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Iisvesi 

Sammalselän koulu Iisveden koulu 
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Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Ei vaihtoehtoa 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskouli 

Sammalselän koulu yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Lempyy 

Sammalselän koulu Sammalselänkoulun 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Lempyy 

Sammalselän koulu Yk 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Sammalselän koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Ei ole hyvää vaihtoehtoa 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Iisveden koulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Lapseni tuleva lähikoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Sammalselän 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu 
HUOM! Lapseni eivät ole vielä koulussa, joten en voi vastata ko. 
kysymykseen 
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Iisveden koulu yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Ei ole vaihtoehtoa tällä kylällä 

Iisveden koulu Muutto eri paikkakunnalle 

Iisveden koulu yhtenäiskoulu 

Iisveden koulu Yhtenäiskoulu 

Lempyyn koulu Yhtenäiskoulu 

Lempyyn koulu Lempyy 

Lempyyn koulu Sammalselän koulu 

Lempyyn koulu Yhtenäiskoulu 

Lempyyn koulu Ei vaihtoehtoa, peruskoulu jo käyty 

Lempyyn koulu ? 

Lempyyn koulu Sammalselkä 

Lempyyn koulu Sammalselkä 

Lempyyn koulu Pois muutto Suonenjoelta 

Lempyyn koulu Sammalselkä 

Lempyyn koulu Vaihtoehtona muutto Kuopioon 

Lempyyn koulu Yhtenäiskoulu 

Lempyyn koulu Lempyy 

Lempyyn koulu Lempyyy 

Lempyyn koulu Kuopio 

Lempyyn koulu Kuopio 

Lempyyn koulu Kuopio 

Lempyyn koulu Sammalselän 

Lempyyn koulu kuopio 

Lempyyn koulu Kuopio 

Lempyyn koulu Yhtenäiskoulu 

Lempyyn koulu SammalSelkä 

Lempyyn koulu Lempyy 

Lempyyn koulu Sammalselkä 

Lempyyn koulu ? 

Lempyyn koulu Yhtenäiskoulu 

Lempyyn koulu Lempyyn koulu 

Lempyyn koulu Yhtenäiskoulu 

Lempyyn koulu Lempyy 
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Lempyyn koulu Mahdolliset vaihtoehdot ovat Kuopiossa 

Lempyyn koulu Yhtenäiskoulu 

Lempyyn koulu Kuopio 

Yhtenäiskoulu Sammalselän 

Yhtenäiskoulu Sammalselkä 

Yhtenäiskoulu Iisveden koulu 

Yhtenäiskoulu Vanha lukio 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Ei ole vaihtoehtoa koska ainoa yläkoulu 

Yhtenäiskoulu Ei vaihtoehtoa, yläasteella. 

Yhtenäiskoulu Muutettais toiselle paikkakunnalle, jos tämä koulu lakkautettais. 

Yhtenäiskoulu Sammalselkä 

Yhtenäiskoulu Lempyy 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselkä 

Yhtenäiskoulu Yhtenäiskoulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselkä 

Yhtenäiskoulu Sammalselkä 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselkä 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu Lukio 

Yhtenäiskoulu Iisveden koulu 

Yhtenäiskoulu Iisveden kouku 

Yhtenäiskoulu Sammalselkä. 

Yhtenäiskoulu Iisveden koulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselän koulu 

Yhtenäiskoulu iisvesi 

Yhtenäiskoulu sammalselkä 
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Yhtenäiskoulu iisvesi 

Yhtenäiskoulu Yhtenäiskoulu 

Yhtenäiskoulu Sammalselkä 

Yhtenäiskoulu Lmepyy 

Yhtenäiskoulu Lempyyn 

Yhtenäiskoulu Iisvesi/Sammalselkä 

Yhtenäiskoulu Vaihtoehtoinen 

Yhtenäiskoulu Iisvesi? 

Yhtenäiskoulu Iisvesiå 

 
 
 
7. Mitkä asiat saattaisivat muuttua, jos lapsesi siirtyisi toiseen kouluun 
Vastaajien määrä: 203 
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1 

Huonontuisi 
merkittävästi 

2 Ei 
vaikutusta 

3 Parantuisi 
merkittävästi 

Keskiarvo Mediaani 

Koulumatkan pituus 72,2% 25,3% 2,5% 1,3 1,0 

Ryhmäkoko 66,4% 27,2% 6,4% 1,4 1,0 

Koulurakennuksen kunto 22,9% 65,7% 11,4% 1,9 2,0 

Koulutilojen esteettömyys 11,9% 78,6% 9,5% 2,0 2,0 

Kaverisuhteet 60,0% 35,5% 4,5% 1,4 1,0 

Opetuksen laatu 35,2% 60,8% 4,0% 1,7 2,0 

Valinnaisaineiden tarjonta 13,6% 75,8% 10,6% 2,0 2,0 

Kiusaamiseen puuttumien 48,5% 47,0% 4,5% 1,6 2,0 

Koulun ja kodin välisen 
yhteistyö 

39,8% 56,7% 3,5% 1,6 2,0 

Oppimisympäristö 
(kalusteet, laitteet, 

luokkatilat, oppimateriaalit, 
atk-laitteet) 

23,0% 61,0% 16,0% 1,9 2,0 

Koulutilojen turvallisuus 26,9% 67,1% 6,0% 1,8 2,0 

Opetuksen 
yksilöllistäminen ja 

erityinen tuki 
52,8% 41,2% 6,0% 1,5 1,0 

Liikuntamahdollisuudet 22,9% 55,2% 21,9% 2,0 2,0 

Muut 
harrastusmahdollisuudet 

20,6% 68,8% 10,6% 1,9 2,0 

Yhteistyö kirjaston kanssa 13,9% 74,6% 11,5% 2,0 2,0 

Koulukuraattorin. -
psykokologin ja 

terveydenhuollon palvelut 
18,5% 74,0% 7,5% 1,9 2,0 

Jokin muu, mikä? 55,9% 38,2% 5,9% 1,5 1,0 

 
Lisätekstikenttään annetut vastaukset 

Vastausvaihtoehdot Teksti 

Jokin muu, mikä? Oppilaan yksilöllinen kohtaaminen 

Jokin muu, mikä? Yhteisöllisyys 

Jokin muu, mikä? Koulurauha 

Jokin muu, mikä? Koulumatka-aika 

Jokin muu, mikä? Koulumatkan turvallisuus, ryhmäkoot, 

Jokin muu, mikä? Koulupäivien pituus olisi kohtuuton kuljetuksineen 

Jokin muu, mikä? Liikuntakeskuksen palvelut olisivat kauempana 
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Jokin muu, mikä? 
Ryhmäkoon kasvu, oppilaan yksilöllisyys, pienet luokkatilat, opettajan 
mahdollisuus keskittyä jokaiseen yksilöön, keskitetyn koulun lieveilmiöt, 

Jokin muu, mikä? Tilojen riittävyys 

Jokin muu, mikä? 
Ei ole vielä lainkaan käsitystä yhtenäiskoulun asioista, eihän nuita yllä 
olevia sijoita voi verrata?? 

Jokin muu, mikä? Ilmapiiri, melu, luokkakoko 

Jokin muu, mikä? Ulkoilma 

Jokin muu, mikä? 
Opiskelu ja oppiminen isossa koulussa ja pitkät päivät matkoineen 
pienelle oppilaalle 

Jokin muu, mikä? Koko perheen hyvinvointi 

Jokin muu, mikä? Kyläyhteisö kuihtuisi, asukkaat Suonenjoella vähenisivät entisestään. 

Jokin muu, mikä? Huolenpito lapsesta koulupäivän aikana 

Jokin muu, mikä? Koulupäivän kesto, koska vanhemmat hakisivat oppilaan myöhään 

Jokin muu, mikä? Muuttaisimme pois Suonenjoelta 

Jokin muu, mikä? Mahdollisuus kulkea kouluun mummolasta 

 
 
8. Mitä Suonenjoen kaupungin perusopetuksessa tulisi kehittää? Merkitse 
jokaiseen kohtaan järjestysnumero: tärkein 1:llä, vähiten tärkein 5:lla. 
Vastaajien määrä: 218 
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 1 2 3 4 5 

Opettajien ammattitaitoa 44,1% 18,8% 11,9% 11,0% 14,2% 

Koulunkäynninohjaajien ammmattitaitoa 7,4% 26,6% 30,7% 26,6% 8,7% 

Koulurakennusten kuntoa 19,7% 20,6% 24,8% 19,3% 15,6% 

Digitaitoja 7,8% 11,5% 17,0% 22,0% 41,7% 

Oppilashuoltoa 21,1% 22,5% 15,6% 21,1% 19,7% 

 
 
9. Millaisia muutoksia Suonenjoen kouluverkostoon pitäisi mielestäsi tehdä? 
Voit myös perustella laajemmin aiemmin antamiasi vastauksia. 
Vastaajien määrä: 157 
 

Vastaukset 

Lempyyn alueelle tulee rakentaa uusi koulu/varhaiskasvatusyksikkö. Kyseisen alueen oppilaat ja 
asukkaat asetetaan muutoin eriarvoiseen asemaan muiden kuntalaisten kanssa. Lempyyn koulun 
lakkauttamisen vaikutus vaikuttaisi muiden koulujen lakkauttamisva voimakkaammin alueeseen jo 
sijainnin vuoksi. Lempyyn oppilasennuste on tuleville vuosille ainoa, jossa laskua ei tapahdu, kylä 
on elinvoimainen hyvien yhteyksien varrella, eikä Suonenjoella ole varaa menettää alueen 
lapsiperheitä. Tällä hetkellä se tuottaa kunnalle, mutta tulot voivat muuttua kunnalle myös 
menoiksi lyhytjänteisten päätösten vuoksi. 

Pitää yllä kouluja Suonenjoen taloudellisen kehityksen kannalta katsoen eli miten saada ja pitää 
perheitä Suonenjoella, vaikka työt olisi muulla paikkakunnalla. Esim. Samalla huomioiden myös 
kaavoituksen tuki koulupiirin mukaisesti. Suonenjoella / Iisvedellä tarkoittaa uusia tuettuja 
investointeja. Lempyyllä tarkoittaa Kuopion talousalueelta tulevia veronmaksajia, jotka hakevat 
elämän laatua luonnosta. Toki yritys investointien tukeminen lähempänä Kuopiota lisää alueen 
houkuttelevuutta. Suonenjoella/ Iisvesi koulujen kehitys tulisi olla keskittynyt näihin kahteen 
paikkaan, välimatkat ovat pienet, Iisvesi pysyisi edelleen mielenkiintoisena asumisen ja yrityksien 
investointien kannalta. Sammalselkä ei vaikuta Suonenjoen kaupungin kehitykseen, eikä ole 
merkittävän kaukana keskuskoulusta. 

Pitäisi panostaa pieniin kouluihin ja markkinoida sitä näkyvästi valtakunnallisesti! Tehdään siitä 
mansikan ohella myyntivaltti perheille! Palataan ns. "entisaikaan", kun sehän on nykypäivänä 
pinnalla oleva asia - "Irrottaudu oravanpyörästä ja muuta perheinesi Suonenjoen 
maalaismaisemiin". Tarjotaan vanhemmille töitä ja lapsille mahdollisuus pieneen kouluun, jota 
nykypäivänä arvostetaan. Annetaan oppilaille mahdollisuus vaihtaa isosta koulusta pienempään 
yli koulurajojen. Tärkeää on panostaa myös siihen, että siirtyminen varhaiskasvatuksesta kouluun 
ei ole pelottava asia. Iisvesi on tästä hyvä esimerkki. Kolun IP-toimintaan voi osallistua jo 
eskarissa ja tällöin voi tutustua jo tuleviin koulutovereihin. Tähän suuntaan pitäisi panostaa! 
Varhaiskasvatuksesta koulumaailmaan siirtyvät pikku ihmiset ovat oikeasti vielä pieniä. 

Lempyyn alueella päivähoidon ja opetuksen jatkuminen on varmistettava ja palvelujen määrä 
laajennettava riittäväksi alueen lapsille. Suonenjoki tarjoaa kuntastrategiansa (2018-2025) 
mukaan elämisen ja olemisen helppoutta turvallisessa kasvuympäristössä hyvien ja monipuolisten 
lähipalvelujen turvin. Koulun lakkauttaminen olisi siis vastoin kaupungin toiminta-ajatusta. Kuopion 
laajentuessa vauhdilla etelään päin, alueen vetovoimaisuuden säilyttäminen kouluun ja 
päivähoitoon panostamalla toisi kaupunkiin uusia asukkaita ja varmistaisi lapsiperheiden 
pysymisen alueella. Alueen ihmiset, joista useat käyvät töissä muilla paikkakunnilla eivät muuta 
Suonenjoen keskustaan palvelujen perässä vaan vievät verorahansa toiselle 
paikkakunnalle.Visionsa mukaisesti Suonenjoen pitää nyt uskaltaa ja haluta kasvaa! Kuopion 
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laajentuessa ja maaseudulle muuttamisen lisääntyessä se kasvu tapahtuu Lempyyllä! Koulun 
säilyttäminen on vetovoima tekijä, jolla uusia veronmaksajia saadaan kaupunkiin houkuteltua. 

Poika vaihtoi yläasteelle keskustaan Samikselta niin kaikki huonontui! Ei opetusta, ei opettajaa, 
kiusaamista, johon ei puututa. Liian isot luokkakoot, liikaa hälinää. Opettajat ei pärjää luokkiensa 
kanssa.... 

Ei mitään.Säilyttäisin ennallaan niin kauan kun oppilaita on. 

Sammal selän koulu voitaisiin lakkauttaa sillä vähiten seurannaisvaikutuksis. 

Sammalselkä kiinni, koska homeessa. Siitä on lyhyt matka keskustan kouluun. Lempyylle uusi 
koulu, koska kehittymisen mahdollinen alue. Kuopiossa töissä käyviä asuu Lempyylle ja ainoa 
täällä pitävä tekijä on kyläkoulu. 

Kouluverkoston tulee vastata muuttuvaan lapsimäärään, kuitenkin siten, etteivät ryhmäkoot 
kasvaisi merkittävästi. Verkoston mahdollinen supistaminen ei saa aiheuttaa merkittäviä 
investointi/saneeraustarpeita jäljelle jääviin kouluihin. Erityisesti keskustan alueella pitäisi tutkia 
mahdollisuus siirtymisestä yhteen kouluun. Jos Sammalselkä lakkautettaisiin, pitäisi panostaa 
turvalliseen koulutienen Yhteislaitumen alueelta yhtenäiskoululle. Iisveden voisi säilyttää 
toistaiseksi. Lempyytä on vaikea nähdä säilytettäväksi nykyisellä oppilasmäärällä. 

Mielestäni kouluverkosto on hyvä näin. Kannatan pienempiä kouluja, koska olen itsekin käynyt 
aikanani pienessä alakoulussa 6vuotta ja sitä samaa haluan omille lapsilleni. Kaupunki ei ole 
turvallinen ekaluokkalaiselle kulkea kylän toiselta puolelta toiselle. Tämä kaupunki kuolee mikäli 
pienet koulut lopetetaan, kuka tänne haluaa muuttaa jos koulut ovat suurkaupunkien luokkaa. 

Jos palveluverkkoa tulee supistaa, tulee se tehdä keskustassa olevasta Sammalselän koulusta tai 
lähettyvillä olevasta Iisveden koulusta, jotka ovat sijainniltaan todella lähellä yhtenäiskoulua. 
Syrjäseutujen lapsilla tulee olla yhtäläiset mahdollisuudet koulunkäyntiin myös keskustan 
ulkopuolella, sekä vanhemmilla mahdollisuus valita asuin- ja työpaikkansa ilman, että se 
hankaloittaa lapsiperheiden arkea ja lisää autossa istumista. Lempyyn alueelta ihmiset käyvät 
paljon töissä ympäryskunnissa ja tuovat veroeuroja Suonenjoelle, tätä aluetta tulisi nimenomaan 
kehittää rakentamalla uusi koulu, jos halutaan markkinoida kehittyvää Suonenjokea ja saada 
uusia asukkaita kuntaan. Muuallekin kuin kylälle, jossa asunto/tonttitarjonta ei houkuttele. 
Suonenjoella ei ole vara menettää Lempyytä ja sen asukkaita, pikemminkin kannattaisi ottaa 
mallia muista kunnista, jotka eivät säästä lasten ja perheiden kustannuksella. Pahoinvointia on 
tässä yhteiskunnassa jo muutenkin liikaa. 

Tulisi yhtenäistää kouluverkostoa niin että Iisveden ja yhtenäiskoulun toiminta turvattaisiin 

Rohkeutta rakentaa Lempyylle uusi koulu. Tälläkin hetkellä alueelle muuttaa paljon perheitä 
Kuopiosta, uusi koulu antaisi singaalin että aluetta halutaan kehittää ja siten se lisäisi muuttajia. 
On suorastaan tyhmyyttä jos Suonenjoelle halutaan uusia asukkaita ja sitä kautta koululaisia että 
Lempyyn koulu lopetettaisiin. Uskoo ken tahtoo että Kuopiolainen lapsiperhe haluaisi muuttaa 
Suonenjoen keskustaan. Lempyyn alue uudella koululla pystyy tarjoamaan hyvän ja 
kilpailukykyisen vaihtoehdon Kuopion etelän puoleisille asuinalueille Hiltulanlahti ym. 

K 

Koulupsykologin palvelua kaivataan kovasti!! 

Kouluja ei tule lakkauttaa 

Erityislasten huomioiminen entistä paremmin. Opettejille koulutusta, xxxx xxxx adhd asiat, 
erityislastentuki ykkösestä toiselle asteelle, xxxxlla taito kouluttaa niin opettajat, oppilaille oma 
geissi ja illalla vanhemmille oma ilta. Kerta käynnillä useita kohderyhmiä. 

Mikäli kouluja lakkautetaan tulee taata lapselle turvallinen koulumatka. Esim. Ekaluokkaiselle 
Sammalselän alueelta yhtenäiskoululle matka ei ole turvallinen. Onko kaupungilla resurssit ja 
rahaa taata koulukuljetus jokaiselle. Risteyksiä ja vilkasta liikennettä on paljon koulujen alun 
aikaan eikä vanhemmilla välttämättä ole mahdollisuuksia lasta itse kouluun kuljettaa. 
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Ryhmäkoot kasvaa väkisin eikä tilat yhtenäsikoululla riitä nykyisellään mitenkään. Entisten 
koulujen (sammalselkä) perusparannus mielestäni järkevämpää kuin koulun lakkautus. 

Lempyy kiinni, Sammalselän peruskorjaus 

Koulut tulisi kaikki säilyttää, lapsiluku kasvanut huomattavasti viime vuosiin verratuna. Sen 
perusteella kaikkia kouluja tarvitaan. Koulujen menetys vaikuttaa myös paikkakunnalle muuttoon 
ja sieltä pois lähtöön joko positiivisesti tai negatiivisesti. Samalla menetetään verotuloja. 

Lempyyn koulu tulee lakkauttaa ja oppilaat sijoittaa Sammalselän kouluun tai Yhtenäiskoululle. 
Lempyyn koulun tilat eikä koulurakennuksen kunto puolla opetuksen jatkumista siellä. 
 
Kannatan esikoulujen siirtymistä alakoulujen yhteyteen. Malli on todettu toimivaksi ympäri 
Suomea ja se yhdessä Lempyyn koulun lakkauttamisen kanssa toisi kaupungille kaivattuja 
säästöjä. 
 
Lukio tulisi kaikin keinoin pyrkiä säilyttämään ollessaan ainoa toisen asteen opintomahdollisuus 
paikkakunnalla. 
 
Sammalselän koulun potentiaalin käyttämättä jättäminen olisi suuri virhe. 
Oppilasmäärän lasku edelläolleissa ennusteissa ei ole niin suuri, että se vaatisi kahden koulun 
lakkauttamisen hyvinkin nopealla aikataululla. 
Säästöpaine on kova, mutta kahden alakoulun varaan laskeminen on liian rajua. 
 
Viime vuodet ovat näyttäneet ympäri Suomen, ettei suuret ryhmäkoot ja suuret koulut ole ratkaisu 
hyvään perusopetukseen ja turvalliseen kasvuun. 

Jos kouluja vähennetään niin ei tulisi silti keskittää kaikkia oppilaita yhteen kouluun . Yhdestä 
isosta koulusta on kaikin puolin vain haittaa oppilaille. Keskustan ja sammalselän koulut tulisi 
säilyttää ja jos jostain supistetaan nii ymmärrettävästi Lempyy oppilaiden vähyyden vuoksi. Ehkä 
iisvesi? Myöskin oppilaiden vähyyden vuoksi . Keskustassa enemmän oppilaita myös 
sammalselän alueella. Sammalselällä hyvä erityisopetus myös minusta näihin tulisi panostaa ja 
mieluummin remontoida sammalselkää jos esim Lempyy iisvesi koululaisia sinne kyydittäisi. Jos 
kaikki oppilaat laitettaisi yhtenäiskoululle , ei kiusaamiseen ja riittävään oppilashuoltoon pystytä 
panostamaan mikäli oppilaita on satoja. Koulumatkan turvallisuus huolettaa myös näin 
sammalselän alueella asuvalle. 

Kyllähän meillä tulevaisuutta ajatellen on seiniä hiukan liikaa ylläpidettäväksi, mielummin 
resursseja kohdennettaisiin ihmisiin ja opetuksen laatuun. 
En kuitenkaan kannata yhtä isoa kaupunkikampusta yhtenäiskoululle, vaan mieluumin 
yhdistettäisiin pieniä yksiköitä keskenään. Jos on tarve tehdä vain yksi alakoulu yhtenäiskoululle, 
tulisi yläkoulu ja lukio mielestäni siirtää sieltä pois jotta pienet koululaiset eivät olisi niin eksyksissä 
isossa massassa. 

Pientä luokka koot ovat mielestäni hyviä koska tuolloin opettajilla on paremmin kiinnittää 
huomioita myös yksittäisiin oppilaisiin ja havainnointi on parempaa. Lisää koulunkäynnin avustajia 
kouluille. 

Lempyylle erityisopetus vaikka viipalerakennukseen ja samaan yhteyteen päivähoito. 
Paras ratkaisu olisi uusi koulu Lempyylle, joka sisältää edellä mainitut tilat. Lempyy on kunnan 
markkinointirako ja alua on tärkeä verotulojen sekä sijaintinsa kannalta.  
Samiksen lapset yhtenäiskoululle ja päivähoidon siirto iisvedelle. 

Lempyyn alue on todella suosittu, siitä on lyhyt matka Kuopioon, Leppävirralle ja Suonenjoen 
kylälle. Lapsiperheet kyselevät kovasti asuntoja sieltä. Jos Lempyyn koulu lakkautetaan, kuolee 
koko kylä ja asukkaat muuttavat pois. Eikä silloin muutto kohdistu Suonenjoelle vaan jos työt on 
Kuopiossa niin muutto suuntaa pois ja verorahat valuvat muihin kuntiin. Uusi koulu ja päiväkoti 
toisivat lisäarvoa Lempyylle ja uusien asukkaiden myötä lisää verorahoja. Tämä tarkoittaisi myös 
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sitä että alueella pitäisi olla mahdollisuus uusien talojen rakentamiseen. Myös Leppävirran rajalta 
ja Kuopion rajalta voisi saada oppilaita kyläkouluun jossa yhdysluokat ja yhteisöllisyys antavat 
aivan erilaisia oppeja elämään kuin suuri koulu ja suuret luokat. Isot ryhmät ja iso koulu 
kuormittaa lasta aivan eritavalla kuin pieni kyläkoulun yhteisö. Kaveritaitoja pääsee opettelemaan 
erilailla eri ikäisten kanssa kyläkoulussa. 

Remonttia kaipaava Sammalselän koulun oppilailla kohtuullinen matka Yhtenäiskoululle. 
Pienemmille oppilaille koulukuljetus Sammalselän koulun alueelta Yhtenäiskoululle linja-autolla. 
Ryhmäkoot pidettävä kohtuullisina. Sivukylien lapset koulukyydein Iisveden koululle, myös 
Lempyyltä. Yhteistyötä Rautalammin kunnan kanssa - Saikarin suunnalta lyhyempi matka 
Iisvedelle kouluun kuin Rautalammin keskustaan. Iisveden koulun ja päiväkodin säilyttäminen 
pitää Iisveden asuinalueet vetovoimaisina lapsiperheille, koronan jälkeen ihmiset alkaneet 
muuttamaan rauhallisille taajama-alueille. Suonenjoen kunta saa asukkaita ja verojen maksjia. 
Yhden koulun taktiikkaa ei asuvat perheet arvosta, tulee muuttotappioita ja vain vanhukset tulevat 
Suonenjoelle asumaan. 

Ei pidä lakkauttaa pieniä kouluja. Ennemmin siirretään isosta koulusta lapsia tarpeen mukaan 
pienempiin 

Kaikista pahin skenaario olisi, että kaikki perusopetusikäiset lapset Suonenjoella tungettaisiin 
yhteen isoon kouluun. Tällä ratkaisulla en usko olevan positiivisia vaikutuksia yhdenkään oppilaan 
oppimiseen. Ryhmäkoot kasvaisi väistämättä ja erityisen tuen tarpeen määrä sen myötä, koska 
nykyaikana monella lapsella on sekä tarkkaavaisuusongelmia että oppimisvaikeuksia. 
 
Isossa koulussa myös koulukiusaaminen tapahtuisi helpommin ja ehkä se jäisi myös herkemmin 
huomaamatta.  
 
Etenkin pienten alakoululaisten kohdalla on ensiarvoisen tärkeää, että kokee uuden 
kouluympäristön turvalliseksi ja miellyttäväksi ja se ei välttämättä ole sitä, jos pienellä piha-
alueella leikkii ja touhuaa yhtä aikaa satoja oppilaita. Myös sisällä metelin ja levottomuuden 
määrä kasvaisi näillä oppilasmäärillä ja se ei ole hyvä se! 
 
2.lk lapseni kävi ensimmäistä kertaa ruokailemassa Yhtenäiskoululla futisturnauspäivänä ja 
kommentti oli, että "siellä oli pelottavaa kun siellä oli niin isot pöydät!"  
 
Lapset ensin! <3 

Ainakin Sammalselän koulun yhdistäminen yhteynäiskoulun kanssa, koulut suht  lähekkäin, ei 
aiheuttaisi hirveitä pidennyksiä koulumatkaan. 

Jos joku koulu lakkauttaa pitää niin silloin sammalselänkoulu. Siellä koulussa olevien oppilaiden 
koulumatkat eivät muuttuisi merkittävästi nykyisestä /kevyen liikenteen väylät olemassa. Tilanne 
on toinen iisvedellä sekä lempyyllä. Iisvedeltä puuttuu muutenkin kevyenliikenteenväylät. En 
ymmärrä mitä säästöä kenellekään tehdä isoja luokkia missä ongelmatkin kasvavat isommiksi. 
Turha höpistä kiusaamisvapaista kouluista/luokista. Se ei pidä paikkaansa. Kiusaajat uhkailevat 
kiusattuja/todistajia niin paljon, että eivät uskalla puuttua kun sitten julkaisevat videoita nettiin. 

Lempyyn koulun voisi lakkauttaa, liian pieni koulu jotta kannattaisi pitää. Sammalselkä ja 
yhtenäiskoulu voisivat jatkaa. Sammalselkä pitäisi vain kunnostaa. Opetuksen taso on loistava 
siellä, samoin luokkatilat ja luokkien koot. Esikoulut voisivat olla alakoulujen yhteydessä. 

Mielestäni Iisveden koulu pitäisi säilyttää käytössä, niin kauan kuin oppilasmäärä siellä pysyy 
suurinpiirtein samana. Siirtyminen päiväkodista koulun puolelle käy sujuvasti.  
 
 Pelkona on että ryhmäkoko kasvaa ja oppilaiden erityistarpeita ei huomioida tarpeeksi esim. 
lukihäiriö, kun kaikki ovat yhdessä isossa koulussa. Opettajia ja kouluavustajia pitäisi olla riittävän 
paljon. Meillä on lapsia kiusattu yhtenäiskoululla, kun käyvät et-tunneilla. 
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Et- tunnit voisi pitää etäyhteydellä omalla koululla, niin lasten ei tarvitse kulkea koulujen väliä.  
 
Koulun alkamis aikaa voisi miettiä, jos koulu/ eskari alkaisi esim. klo 9, niin linja-autolla ei tarvitsisi 
lähteä niin aikaisin aamulla. Nyt linja-auto lähtee 6.50 ja aamulla pitää herätä jo klo. 6.00 

Sammalselänkoulu pitäisi lakkauttaa. Sen oppilailla ei ole liian pitkä matka yhtenäiskoululle ja ne 
jotka jo taksilla tulee, ei vaikutusta. Lempyy pitää ehdottomasti säilyttää, jos meinataan kasvaa 
kaupunkina Kuopion suuntaan. 

Lapset eivät ole vielä koulussa, mutta v. 2018 ja v. 2019 ovat syntyneet ja olisi tarkoitus käydä 
koulua Iisvedellä lähivuosina. Vasta remontoitua koulua Iisvedellä ei ole järkevää lakkauttaa. 

Kaikkia oppilaita ei pitäisi keskittää yhteen suureen kouluun. Iisveden koulu on juuri remontoitu 
joten eikö oppilaita voisi siirtää esim. keskustan alueen kouluista sinne? Näin ollen edes 2 koulua 
jatkaisi ja ryhmäkoot pysyisivät kohtuullisina sekä koulun oppilasmäärät eivät nousisi liian 
suureksi esim. välituntien valvonnan ja kiusaamiseen puuttumisen kannalta. 

Ei kaikkia lapsia ahdeta samaan kouluun, oppiminen ei ainakaan parane. Myös liikenne  kaatron 
koulun vieressä on jo nyt ongelmallinen ahtaiden ajoväylien vuoksi. 

Keskustassa jos oppilaita liian vähän kahteen kouluun mutta liikaa yhteen, osan voisi kuskata 
iisvedelle tai lempyylle. Osa huoltajista olisi varmaan mielissään, ettei tarvitsisi huolehtia lapsen 
koulumatkasta. Keskustassa kuitenkin on jalkakäytävät, katuvalot ja suojatiet vaikka koulumatka 
olisi pidempi kuin se 100m tien yli. Maalla näin ei ole. Jääkö ukrainalaisia paikkakunnalle? 
Tuleeko lisää oppilaita? Lempyylle muuttaisi lapsiperheitä jos siellä olis koulu (vrt Hiltulanlahti). 

Avustajaresurssin kasvattaminen kasvaneeseen tarpeeseen. 

Ei suuria ryhmäkokoja. 

Panostusta mieluummin opetukseen kuin useisiin erillisiin yksiköihin. Muutos tehtävä hallitusti, 
että oppilaat ja erityisesti henkilökunta pysyy muutoksessa mukana. Henkilöstön saatavuus 
varmistettava. 

Mielestäni Lempyyn koulua ei pitäisi sulkea, vaan aluetta pitäisi kaupungin toimesta 
kokonaisuudessaan kehittää, jotta alueelle saataisiin lisää muuttovoittoa ja veronmaksajia. 
Investointi kääntyisi ajan myötä tuloksi. Koulujen lakkauttaminen, pitkät koulumatkat ja siten 
suhteettoman pitkät koulupäivät, isoissa ryhmissä työskentely, ahtaus, em.johtuva melu ym. 
näkyvät pian lasten väsymisenä ja lisääntyvinä oppilashuolto- ja terveyspalvelumenoina, jotka 
kertaantuvat vuosien myötä. Pienemmissä yksiköissä oppilaiden kokonaisvaltainen tilanne on 
henkilökunnalla paremmin tiedossa, hallussa ja seurannassa kuin isossa yksikössä. Syrjäytynyt 
nuori tulee yhteiskunnalle erittäin kalliiksi ja olen varma, että näitä syrjäytyneitä nuoria tulee 
jatkossa olemaan entistä enemmän, mikäli "säästösuunnitelmat" toteutuvat. Iisveden koulu on 
juuri korjattu, joten sen sulkeminen olisi investoitujen miljoonien hukkaamista. Yhtenäiskoulu kärsii 
jo nyt tilapulasta ja yläkoulu huonosta sisäilmasta. 

Meillä ei ole sidonnaisuuksia Suonenjoelle, muutimme Lempyylle, kun aloitun opiskelun 
Pieksämäellä ja koulun takia. Meillä ei siis ole Suonenjoelle mitään sidonneisuutta, joten olemme 
päättäneet, että jos koulu loppuu niin muutamme toiseen kaupunkiin. Työni on ympäri Suomea ja 
lasten äiti on sote-alalla, joten edes työt eivät rajoita. 

Pitäisi rakentaa Lempyylle uusi koulu ja sitä myötä houkutella alueelle uusia lapsiperheitä. Ja 
kaupungin tulisi kaavoittaa Lempyylle myös tontteja, halukkaita tulijoita kyllä olisi. Myytävät 
asunnot menevät kaupaksi samantien.  
  
Jos joku koulu pitää sulkea, niin sitten Sammalselkä, koska alueen lapsilla on lyhin koulumatka 
keskustan kouluun. Lapsien parasta pitää ajatella tässä asiassa, eikä vain tuijottaa pelkkää rahaa. 

Koulumatkat ilmaisiksi, kyyditykset mahdollisiksi riippumatta siitä mistä lapsi käy koulua.( Äidin vai 
isän luota) 
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Ajatellaan enemmän lasten hyvinvointia ja koulumatkoja sillä että kouluja ei lakkauteta ja siirretä 
oppilaita isoihin ryhmiin tämä heikentää lasten oppimista ja vähentää keskittymistä koulumatkojen 
kasvaessa pitkiksi 

Iisveden koulu tulee säilyttää onko muuten mitään järkeä lopettaa vasta remontoitu koulu nyt järki 
käteen päättäjät 

1Jos lempyyn koulua uhkaa lopetus olisiko parempi kuljettaa halukkaat oppilaat sinne muista 
piireistä 

Sammalselän koulun remontointi, muuten ei muutoksia. 

Lempyyn koulua emme valitettavasti voi enää ylläpitää. 

Pienemmissä kouluissa opetus olisi paljon yksilöllisempää ja oppilaiden olisi helpompi keskittyä 
pienessä luokassa 

Mielestäni kouluverkostoa voisi ajatella laajemmin yhteistyössä varhaiskasvatuksen ja esikoulun 
kanssa. Esimerkiksi Sammalselälle voisi perustaa esikoulun ja 1-4-luokat, jotta pienemmät lapset 
voisivat käydä omaa lähikoulua ja Kopolan päiväkodin tilapulmat ratkeaisivat. 

ei minkäänlaisia 

Kehittää Lempyy aluetta. Kuopion työssäkäyntialueella, tonttitarjontaa + päiväkoti ja alakoulu. 

Ryhmäkokoja ei enää yhtään isommaksi! 

Sammalselällä voisi toimia 1-4lk normi opetus ja pieluokka 1-4 

Lakkauttaa Lempyyn koulu. Säilyttää Iisveden ja Sammalselän koulut. 

Lempyylle edelleen suunnitella uutta koulua ja markkinoida aluetta uusille asukkaille. 
Lapsiystävällisenä ja luontoläheisenä alueena lähellä Kuopiota. 

Pitkällä tähtäimellä edelleen on hyödyllistä jatkaa pienten koulujen ylläpitämistä. Vaikka 
syntyvyydessä on ollut notkahduksia on ensiarvoisen tärkeää huomioida jatkuvasti lisääntyvä 
oppilaiden tuen tarve mm. neuropsykiatrisesti oireilevien lasten osalta. Tämä ja moni muu 
erityistarpeita vaativa oppilasryhmät on kasvanut viimeisen 10 v aikana ja tulee seuraavien 
vuosien aikana kasvamaan lisää. Jos kaikki opetus keskitetään isoon kouluun jossa tiloja 
eriyttämiseen ei ole ollaan aivan uusien ongelmien edessä. Pienessä koulussa oppilaan 
yksilöllinen huomioiminen on helpompaa. Suureen yksikköön keskittäminen toisi lisäkustannuksia 
myös avustaja/opettaja sekä asiantuntija resursseihin entisestään. Lapset joilla erityisherkkyyksiä 
/ erityisentuen tarpeita jäävät isossa ryhmässä heikompaan asemaan. Pienessä koulussa kasvun 
ja kehityksen tukeminen yksilön ominaisuudet huomioiden on luontaista ja lapsella on turvallinen 
olla kun opettajat ovat tuttuja ja heitä uskaltaa herkästi lähestyä. 

Erityisoppilaat tarvitsevat pienet ryhmät ja rauhallisen pienen koulun. Ison koulun välitunnilta 
paluu luokkaan hälinässä ja isossa porukassa vie erityislapsen voimia ja keskittymiskykyä eikä 
niitä riitä enää tunnilla keskittymiseen. Kiusaaminen jää myös vielä enemmän huomaamatta 
aikuisilta. 

Kyläkouluja tulee tukea ja korjata jos se on mahdollista. Koulun tulee olla lähellä ja sen merkitys 
kylien elinvoimaisuudelle ja vetovoimaisuudelle tulee ymmärtää. Lähikoulujen yhteisöllistä 
kasvatusmahdollisuutta tulee arvostaa, samoin hyvää ympäristöä eri oppimismuotojen 
mahdollistajana. Erilaiset ja eri-ikäiset oppijat pienessä koulussa kasvavat salliviksi ja heidät 
voidaan kohdata yksilöllisinä oppijoina, omana itsenään. Säästöt rahassa mitattuna ovat yksi asia, 
joskaan kokemukset kyläkoulujen lakkauttamisesta eivät niitä tue. Toinen asia ovat arvot: koulu 
kylän elävöittäjänä, vetovoimatekijänä veroja jatkossakin maksaville lapsiperheille ja kyläläisten 
yhteisen tekemisen sekä hyvinvointia edistävän toiminnan mahdollistajana. Pitkät koulumatkat 
väsyttävät koululaisia ja erityisesti pienimpiä, esikoulun viisivuotiaana aloittavia. Perheen yhteinen 
aika ja harrastukset kärsivät, samoin mahdollisesti talous. Koulukuljetusten turvallinen ja kattava 
organisointi ei liene sekään halpaa. 
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ei mitään 

Keskustan koulujen kehittäminen, uusi koulurakennus Lempyylle tällä hetkellä on hölmöläisen 
hommaa, rieponlahden koululaiset kulkevat myös pitkän matkan ja lapsilta ja vanhemmilta ei ole 
kuulunut negatiivistä. Liian pitkä lopetus ei helpota tilannetta, joka ei perustu faktoihin vaan 
tunteisiin 

Kiusaamiseen pitäisi puuttua kunnolla. 

Voisi valita koulun mitä käy. Jos kouluja lakkautetaan, ryhmäkokojen pitäisi pysyä 
mahdollisimman pienenä. 

Jos vaihtoehtona on pienen kyläkoulun pakkoelvytys ja koko henkilöstön lomautus, niin kyläkoulu 
kiinni ja oppilaat keskustan ja Iisveden kouluille. Koulualueiden uudelleen mietintä. Riittävät 
resurssit erityisopetukselle ja riittävän pienet luokkakoot yleisopetuksessa: meno 
yhtenäiskoulussa on välillä melkoista villiä länttä, kun erityistarpeiset liehuu yleisopetuksen 
luokissa. 

Pitää pienet koulut toiminnassa!! 

Lakkautus/supistamis ja yhdistämistarpeissa pitää miettiä mitä vaikutuksia niillä on muutamien 
vuosien päähän,tuovatko ne oikeasti rahallista säästöä ja mitä kaikkea menetetään jos 
pienemmät koulut suljetaan.  
Millainen on "hyvinvoiva suonenjokelainen" koululainen?  
Miten helppoa on "hyvinvoivan suonenjokelaisen" koululaisen perheen arki?  
Voiko lähikoulun nähdä sellaisena  arvona jolla pidetään huolta koululaisesta ja tuetaan perheiden 
arkea? Arvona joka näkyy hyvinvoivan suonenjokelaisen kasvoilla ja puheissa kotikaupungistaan. 
Uskalletaanko olla rohkeita ja pohtia miten koulut saadaan pidettyä "elossa"  lakkauttamisen 
sijaan. 

Nykyiset koulut säilytetään. 

Säilyttää lempyyn koulu 

Pienet koulut tulisi säilyttää 

Ei tarvitse tehdä mitään muutoksia 

Ei lakkauteta Lempyyn koulua 

Jos koulun kunnostaminen on niin kallista ni tuleeko sen kalliimmaksi rakentaa uutta jossa olisi 
päivähoito samassa. Jo koulukyydityksiin menee todella paljon rahaa. Useampi lapsi käy 
Kuopiossa hoidossa ja sinne maksut menee. 

Peruskorjausvaiheessa oleva Sammalselän koulu olisi syytä lakkauttaa, sillä korvaava koulu 
(Yhtenäiskoulu) on kohtuullisella etäisyydellä. Iisveden vasta peruskorjatun koulun toimintaa tulisi 
edistää. Lempyyn koulu tulisi peruskorjata ja kaavoitustilannetta yhdessä maanomistajien kanssa 
kehittämällä mahdollistaa uusien asukkaiden saaminen Lempyyn maaseutumaiselle alueelle, joka 
on sijainniltaan hyvä, ja alueen houkuttelevuudessa keskeinen tekijä on lähikoulu. Yhtenäiskoulu 
säilytetään kooltaan kohtuullisena ja varmistetaan sen turvallisuus sekä hyvä toimintakyky. 

Voisiko esimerkki ylempiä luokka-asteita yhdistää ?  
Sammalselkä yhdistetään yhteinäiskouluun ? Jos oppilasryhmät todella merkittävästi pienenevät. 

Lopettaa kaikki muut paitsi yhtenäiskoulu 

Kouluverkosro on hyvä tälläisenaan, mutta suonenjoen maaseutua tulisi markkinoida ja 
suonenjokea markkinoida. Pienet koulut ovat lasten eduksi. 

Säilytetään pieniä kouluja, koska pienessä koulussa tunnetaan paremmin kaikki. Tämä vaikuttaa 
siihen, ettei kiusaamista ole niin paljon. 

Lempyy kiinni,ei ole järkevää investoida sinnepäin uusia rakennuksia,Sammalselän kouluun 
remontti ja sinne oppilaat Lempyyltä ja muilta syrjäkyliltä,kuten Jalkala,Vehvilä jne 
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Pienet koulut pois. Enemmän keskityttäisiin laadukkuuteen opetus-ja ohjaustyössä. Sijaiselta 
pitäisi edellyttää pedagoginen pätevyys. Herännyt huoli, miten voi vuosia toimia sijaisina ilman 
pedagogista pätevyyttä. Opettaminen ei ole niin helppoa (olen itsekin) , että sitä voisi tehdä kuka 
tahansa. Tänä päivänä ei myöskään riitä pedagoginen osaaminen, vaan tarvitaan myös 
mielenterveystyön osaamista. Sitä osaamista jokaiselle työntekijälle. Ja koulujen rehtoreille 
johtamisen osaamista laajemmin, ei riitä pelkkä opetushallinnon tietämys. 

Lempyylle pitäisi saada päivähoito ennen kuin siellä mietitään mitään koulun jatkamista/remonttia. 
Inflaatiopaineiden takia pitkät matkat autolla ei varmastikaan houkuttele uusia asukkaita 
Lempyylle, joten muutkin palvelut tulee olla kunnossa.  
 
Iisveden koulu voi säilyä. Sammalselkä voi säilyä, jos rakennuksen kunto sallii. 

Sammalselän koulu pitäisi lakkauttaa 

Tilanne on nyt ehkä muuttunut, koska on tullut pakolaisia. Voivat viipyä täällä pitkään. Pitää tehdä 
kunnollinen suunnitelma heidän osalleen ja mihin rakennukseen? 

Yhtään ainoata koulu ei tule enää lakkauttaa. Kaupunki syytää rahaa ihan järjettömiin kohteisiin ja 
samaan aikaan kaupungin lapset ja nuoret maksavat siitä hinnan. Nyt olisi päättäjien aika katsoa 
peiliin. Ratkaisu ei voi olla se, että kaikki lähdetään kuljettamaan yhtenäiskouluun, jossa luokat 
ovat pieniä ja ryhmäkoot vain kasvaa. Siinä ei ole mitään järkeä oppilaiden eikä opettajien 
näkökulmasta. Opettajien tunne riittämättömyydesta kasvaa, mikä samalla huonontaa 
työhyvinvointia, lisää sairaspoissaoloja eikä kunta ole houkutteleva työnantaja. Lapset eivät saa 
riittävästi yksilöllistä opetusta, isot ryhmäkoot aiheuttavat lisää tuntihäiriöitä, oppimisen 
heikkenemistä, kouluviihtyvyyttä ja psyykkisiä ongelmia ja käytöshäiriöitä. 

Terveet tilat ehdoton edellytys tulevaisuudessa. Iso yhteinen kampusalue mahdollistaisi 
yhteistyön, yhteisopettajuuden sekä tilojen käytön monipuolisesti. 

Vain sellaisia muutoksia, joissa oikeasti ajatellaan jokaisen oppilaan parasta, eikä vain paperilla 
aikaansaatuja säästöjä. Pitäisi huomioida myös uudet kulut, joita mahd säästösyistä tehtävät 
muutokset tuovat myöhemmin. Näitä ei aina haluta nähdä ajoissa. Esim 
oppilashuoltokustannusten ja kuljetuskustannusten kasvu, työhyvinvoinnin heikentyminen jne 

Ryhmäkoot tulisi saada pienemmiksi ja pitäisi enemmän saada ohjattu lapsia (adhd-lapsia ja 
muita, joilla ongelmia luokissa ja häiriköivät muita) pienempiin ryhmiin, jotta kaikki voisivat 
keskittyä paremmin ja myös opettajien jaksaminen paranisi, kun voisi keskittyä myös opetukseen 
eikä ainoastaan järjestyksen ylläpitämiseen. 

Voisi esimerkiksi lakkauttaa Sammalselän ala-asteen, koska Iisveden ala-astetta remontoitiin 
muutama vuosi sitten, joten sen lakkauttamisessa ei olisi mitään järkeä. Sammalselän koulua 
käyvät asuvat suurimmaksi osaksi lähellä Suonenjoen keskustaa, joten oppilaat voisi siirtää 
Suonenjoen yhtenäiskouluun. 

Ryhmä koot eivät saa kasvaa, jo nyt yhtenäiskoulun ja sammalselän koulun luokat ovat isoja. 
Kouluja ei pidä lakkauttaa. Koska ryhmä koot vain kasvaisi eikä luokkaan riitä ohjaajia tai aikuisia 

Sammalselän ja lempyyn koulujen lopetus 

Pieniä kouluja ei saa lakkauttaa opetus kärsii, kiusaaminen lisääntyy, koulumatkat pitenee liikaa! 

kyllä pitäisi olla enemmän henkilökuntaa katsomassa oppilaiden perään. useampi opettaja 
luokalleen että saisi kylvettyä näitä kiusantekijöitä ym häiritsijöitä pois jos toiset haluaa opiskella. 

tiukempia sanktioita kiusaajille, heitä on paljon ja tarvitsevat apua 

Rahaa pätevien opettajien palkkaamiseen. Lempyyn lakkauttaminen ja Iisveden koulun 
säilyttäminen.  Sammalselän remontointi. 

Samis kiinni, iisvedelle kehittää varhaiskasvatusta, Lempyylle uusi koulu tai viipaleita 
päivähoidolle ja erityisoptukselle 

Sammalselälle kevatoiminta/varhaiskasvatus ikäiset. Lempyylle ja iisvedelle 
erityistätukeatarvitseville pikkuluokan.  Lempyylle uusi koulu! 
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Yhdistetään sammalselkä yhtenäiskouluun, annetaan pienten yksiköiden eli iisveden ja lempyyn 
jatkaa ainakin alaluokkien osalta jotta esim.ei menetetä lempyytä ja siellä asuvia lapsiperheitä 

Lempyyn koulu kannattaisi säästää. Leppävirta tehnyt viisaasti ja kehittänyt oravikosken aluetta ja 
muuttoliikennettä on Kuopiosta sinne.  
Keskustan läheisyydessä on kolme koulua. Sammalselän alueelta tulevien oppilaiden siirtäminen 
joko lempyyn, yhtenäis- tai iisveden kouluun, riippuen heidän asumispaikasta. 
Lempyyllä olisi paljon tarjottavaa Kuopiosta maalle muuttaville. Kuopio kehittyy ja laajenee koko 
ajan etelän suuntaan. 
Lempyyssä on Suonenjoen tulevaisuus ja mahdollisuus. Jos Lempyyn koulu suljetaan, alkaa 
Suonenjoen surkastuminen. 

Ei syydetä kaikkia rahoja yhtenäiskoululle. Yleensä pienet koulut takaavat subjektiivisesti 
paremman arjen, myös objektiivisesti kun oppilaat tunnetaan ja kiusaamiseen oikeasti puututaan . 
Jos joku pitää lopettaa niin 
Iisvesi! 

Erityistätukea Lempyylle ja sinne uusi koulu tai viipale rakennus. Muutkin kunnat hyötyisi ja 
kuntamme saisi lisää oppilaita sekä väkiluku kasvaisi. Päivähoito asiat myös kuntoon Lempyyn 
alueelle. 
Samis keva porukalle ja varhaiskavatukselle. Iisvedelle päivähoidon tehostamista ja luokat 1-4, 
liikunta on hyväksi valaistuilla teillä kasvaille nuorille. 
 
Yhtenäiskoulun lasten käytökseen panostamista, vanhemmuuden tukea.... 

Yhtenäiskoululla ei ole ollut koko lukuvuonna päteviä erityisopettajia, heitä on rehtorin mukaan 
vaikea saada pitkän työmatkan vuoksi. Olisko erityisopetus siirrettävä lähemmäs kuopion rajaa? 
Näinkö saataisiin pätevämpiä opettajia? Olisko aika ottaa mallia ruotsista, he tekevät pieniä 
oppimisyksiköitä opetuksen laadun parantamiseksi. Lempyylle uusi koulu, johon myös erityisen 
tuen keskus tarjolle. Monitoimitaloa tarvitaan epävakaina aikoina ja kuinka turvaamme opetuksen 
epidemioiden jyllätessä yhdessä isossa yksikössä? Iisvesi ja Lempyy olisi säilyessään juuri niitä 
pienempiä yksiköitä joita Ruotsissa rakennetaan! 
 
  
 
Samis alaluokille varhaiskasvatuksen käyttöön ja esikoululaisille sekä luokat 1-3 Kävisi siiinä. 
Lisäksi nuoret sekä kuntoutuva porukka hyötyisi puuluokasta, keittiöstä ja salista. Tämänkin siis 
monipuoliseen käyttöön! 
 
Yhtenäiskoululle keskustan lapset ja maahanmuttajat/pakolaiset. Yläaste ja Lukio sekä 
mahdollisesti ammattiopiston kursseja! 

Päteviä erityisopettajia! 
Lempyyn ja iisveden koulun jatko turvattava.  
Yhtenäiskoulu keskustassa asuville ja mamuille, yläasteelaisille ja lukiolaisille. 
Samis varhaiskasvatu ja eskareista kolmosiin. 

Ryhmäkoot jos on kamalan isoja, tuoko oppilaiden pahoinvointi ,kiusaamisesta ja muusta 
ahdistuksesta ,säästöä? Se säästö jota haetaan voi kostautua suurempana vahinkona jossain 
muualla tulevaisuudessa. 

Mielestäni lempyyn koulu tulisi lakkauttaa (ei korjata). Iisveden koulu tulisi lakkauttaa muutaman 
vuoden ajanjaksolla. Sammalselän koulu tulisi peruskorjata esiopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
tiloiksi. 

Supistaminen ei ole järkevää. Järkevöittäminen siten että resurssit ovat riittävät. Pienen koulun 
etuna turvallisuuden tunne, jollon pienetkin oppilaat uskaltavat lähestyä opettajia sekä yläluokkien 
oppilaita. Ryhmäkoot ovat maltillisia ja näin opettajalla paremmat edellytykset taata laadukas 
opetus jokaiselle oppilaalle. Iisveden koulun tilat ovat uudet, terveet ja käyttövuosia vielä monelle 
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sukupolvelle jäljellä. Lisäksi Iisvesi alueena kiinnostaa eritoten lapsiperheitä, olisi silkkaa 
hölmöyttä viedä perusopetus palveluna pois alueelta. Moni ulkopaikkakuntalainen empii muuttoa 
paikkakunnalle kun pienten koulujen kohtalo on näin epävakaa. 

Kouluverkostoon ei muutoksia tarvita. Tulisi enemmän kehittää mahdollisuuksia uusille asukkaille 
ja pyrkiä myös markkinoimaan yrityksille seutua. Yritykset näkyvät nyt kohtuudella  erilaisten 
medioiden kautta, mutta kaupunki ei. Toimintojen ja palvelujen supistaminen ei tuo kehitystä 
siihen suuntaan johon tulisi suunnata. Myös supistaminen toiminnoissa ja paikoissa heikentää 
kaupungin varautumisen astetta, joka voi sitten kostautua tulevaisuudessa. Hyviä esimerkkejä 
supistuamasin tuomista kustannuksista on saatavilla esimerkiksi Etelä-Suomesta. Näistä asioista 
oletan kaupungin päättäjien olevan tietoisia koska se kuuluu osaltaan hyvään hallinnolliseen 
osaamiseen. 

En osaa sanoa muutoksista, mutta toivon suuresti että sammalselän koulua ei lopeteta! Olemme 
hakeutuneet nykyiseen asuinpaikkaan juurikin tämän koulualueen takia, koska en todellakaan 
halua lasta isoon ryhmään missä yksilön huomioon ottaminen on hankalampaa. Koulu on myös 
etempänä keskustasta, jonne pienellä lapsella ei ole mielestäni asiaa ilman aikuista. Saatikka 
kouluympäristö missä paljon eri-ikäistä porukkaa, joten varmaan myös porukoita missä se 
tyhmyys on tiivistynyt. Kiusaaminen ja ilkeydenteko lienee helpompaa tai ainakin yleisempää. 

Myös Lempyyn lapsille kuuluu lain puitteissa erityistätukea! Täällä tulee olla samat oikeudet kuin 
kylällä. Täällä on tehty paljon kyläyhteisön voimalla, ja maksamme veroja, nyt on kaupungin aika 
panostaa kouluumme! 
 
Samis kehitysvamma palveluille, niille ketkä on perusopetuksen suorittanut. Iisvedelle 
varhaiskasvatuspalvelut ja luokat eskarista kolmoseen. 

Toivon että jättikoulua ei ole tulossa. Ilmapiiri kärsii ja ongelmat kasvaa, joka vaikuttaa 
tukitoimikuluihin. Yksi säästö on toinen rahareikä muualla. 

Kannattamattomat koulut, joissa korjauskustannukset oppilasta kohden ovat muita suuremmat, 
tulisi lakkauttaa. Käytännössä tämä tarkoittaisi Lempyyn ja Sammalselän koulujen lakkauttamista 
ja oppilaiden siirtoa keskuskoululle tai Iisveden koululle. Minusta olisi hyvä, jos pienempien 
koulujen oppilaita siirrettäisiin Iisveden koululle, jotta siirtymä ei olisi liian raju isoon kouluun. 
Säilyttäisin Iisveden koulun ja yhtenäiskoulun, mutta päätöksen tueksi tarvittaisiin vielä 
oppilaskohtainen kustannuslaskelma eli laskettaisiin kaikki koulun säilyttämiseen liittyvät 
kustannukset oppilasta/oppilasennustetta kohden. 

Pienet koulut tulisi säästää ja kunnostaa tai rakentaa uudelleen. Tiloja tulee käyttää erilaisiin 
väestön terveyttä ja vireyttä tukeviin tapahtumiin ja toimintoihin. Kyläkoulujen 
oppilaaksiottoalueilla asuva väestö hyötyy aktiviteeteista koululla tällä hetkellä. Näistä kirjoitellaan 
lehdissäkin, kyläläisten harrasteista ja toiminnasta. Miksi se pitäisi viedä heiltä pois? 
Kiinteistönomistajien suurin omaisuus on tavallisesti nimenomaan kodeissa, heidän kotiensa 
jälleenmyyntiarvo heikkenee jos koulut lakkautetaan.  Jos kodin myynti tulee ajankohtaiseksi 
esimerkiksi ikääntymisen vuoksi pitäisi siitä saada kunnon hinta. 

En tiedä. En halua missään nimessä että Lempyyn koulu lopetetaan!!! 

Pienessä ryhmässä parempi opiskella. Lempyylle uusi koulu. Lempyyllä hyvä ranta. 
Yhtenäiskoulu liian iso. 

Sammalselän oppilaat yhtenäiskouluun. Lempyylle uusi koulu ja päiväkoti. 

Hyviä, kaikille kouluille erityisopetusta. Minäkin olisin halunnu olla Lempyyllä, siellä on oma ranta, 
hyvä mäki ja leikkipaikat, seurantalo, lyhyt matka kouluun, hyvä ruoka, Mysteeriteatteri, kivoja 
poikia, hyviä majoja. 

Ei mitään muutoksia. Isommista kouluista ei ole kuin haittaa enemmän oppilaille ja opettajille. 
Hyvänä esimerkkinä monet kaupungit Suomessa. Esim. Varkaus. 
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Lempyyn koululla ehdottomasti säilytettävä perusopetusluokat ainakin 1-4 sekä ehdottomasti 
saatava tilat esiopetusikäisille ja päiväkotitilat ettei vanhempien tarvitse takakäteen viedä aamulla 
lapsia hoitoon Suonenjoen keskustaan ja töistä tultua käydä sieltä hakemassa 

Iisveden koulun lakkauttaminen ei ole järkevää. Alue kiinnostaa lapsiperheitä ja asuinalueelle on 
syntymässä useita uusia lapsia. Pienten kylien palveluita ei pitäisi karsia ja keskittää isoihin 
keskuksiin.Nykyään suurena pulmana kouluun liittyvissä asioissa on erilaiset oppimisen haasteet, 
joita tässä ei huomoida lainkaan ja jotka viimeisten vuosien aikana ovat lisääntyneet merkittävästi 
jalisääntyvät edelleen.Taloustutkimuksen kyselyyn vastanneista opettajista 90% koki 
tarvitsevansa tulevien vuosien aikana lisäresurseja ja asiantuntemusta lisääviä palveluja kuten 
koulutuksia (97%)+ kuntoutus ja terapiapalveluita (91%)Jos kaikki oppilaat keskitetään isoon 
kouluun saaadan aikaan uusi ongelma, jossa nykyiset resursit sekä tietotaito ei riitä vastaamaan 
oppilasmateriaalin kasvaviin ongelmiin= rahan tarve kasvaa.Pienen koulun etuna on että näihin 
asioihin päästään tehokkaammin puuttumaan ja yhteistyö koulun ja kodin välillä on 
saumattomampaa. Myös terkkarille/kuraattorille pääsy helpompaa 

Perustelen aiempia vastauksia. Ostimme talon sen takia Iisvedeltä, koska lähellä on ihana koulu 
ja päiväkoti, jonne voi hyvillä mielin jättää lapsen. Jos iisveden koulu lakkautettaisiin, olisin valmis 
harkitsemaan Suonenjoella pois muuttoa, koska lasten yhtenäiskoululle survominen ja 
kuljettaminen olisi älytöntä. Vieläkin isommat luokkakoot kauhistuttaa jos niitä aletaan tekemään. 
Uskon että tämä vaikuttaisi monen lapsen, vanhemman ja opettajan hyvinvointiin todella 
negatiivisesti. 

Säilyttää lempyyn koulu ja kehittää varhaiskasvatusta. Erityinentuki kuuluu myös Lempyylle ja sitä 
tulee antaa tarvittaessa. Päivähoitoa on kehitettävä alueelle.  
Pienet ryhmät ovat hyviä oppimiseen. Täällä on hyvä yhteishenki. 
Maaseudulla on luonnontarjoama oppimisympäristö, eikä tänne tarvita erikseen kantaa leikki 
telineitä, eikä kalliita aktiviteetti rakennelmia. Luonto tarjoaa monenlaisia pintoja ja aktivoi lapsia 
liikkumaan sekä käyttämään mielikuvitusta leikkejen syntymiseen. Ei tarvii badeja, ei kännyköitä, 
ei tramppoja, luiskia.... 
Samis eskarista kolmosiin yhdysluokka opetuksella ja kaksi vapautuvaa solua keva 
työkuntoutuksen ja toinen varhaiskavatukselle. 
 
Iisvedelle yhdysluokka opetuksella opetus esikoulusta kutosiiin ja varhaiskasvatusta kehitettävä. 
 
Lempyytä ja Iisvettä markkinoitava aktiivisemmin! 

Lopettaa hölmöt supistukset ja keskittyä oikeisiin ongelmiin sillä jos kouluja lakkautetaan lähtee 
perheitä ja muuttoliikenne tyssää sillä se on silloin sama muuttaa esim kuopioon kun luokka koot 
on samanlaiset ja ei ole yksilöllistä opetusta ei juuri ole, mutta kuopiossa on paremmat palvelut. 
Eli miksi muutta tänne? 

Jos jotain pitää karsia, niin Sammalselän koulun lakkautus olisi vähiten heikennyksiä aiheuttava 
toimenpide ja säästäisi kaupungin menoja. Kärkkäälän ja Vehvilän, 
mahdollisesti Jalkalan, opilaat Lempyyn kouluun. Lempyyn koulu voisi toimia luontokouluna, 
siihen olisi hyvät mahdollisuudet, myös erityislasten kouluna Lempyy olisi pieni ja rauhallinen 
yhteisö. Ukrainalais lapset otettaisiin myös lämpimästi vastaan kylällä. Jos kaupunki haluaisi 
uusia asukkaita,niin kannattaisi satsata Lempyyseen. 

Iisvesi lakkautus. 
Haluisin ettei Lempyytä lakkauteta, siinä ei ole mitään järkeä. Miettikää ennen kuin teette 
päätöstä. Lempyyllä ei kirota, siellä on vähemmän oppilaita. Siellä on paljon tuttuja ja turvallista 
olla. Ei muuta! 

Kylältä lakkauttaa sammalselkä. 
Lempyylle pikku luokkia eli tehostettua tukea. 

Isoissa oppilasmäärissä ongelmat kertaantuvat, oireilevat hakeutuvat toisten oireilevien seuraan. 
Henkilökunta ei tunne lapsia, tilanteisiin puututaan huonommin, joka lisää vain lasten 
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turvattomuutta ja sen myötä oireilua. Meillä ollut lapsia sekä Iisvedellä että Yhtenäiskoululla. Ero 
ollut hyvin selkeä, kuinka ilmenneisiin ongelmiin puututtu ja yhteistyö myös sujunut huomattavasti 
paremmin pienemmän koulun kanssa. Kiusaamista myös ollut huomattavasti enemmän 
Isommassa koulussa, kynnys kiusaamiseen laskee, kun oppilaatkaan eivät keskenään tunne 
toisiaan. Kiusaamiseen lisäksi puututtu huonommin isommassa koulussa, usein tätä henkilökunta 
ei ole edes huomannut. Eikä tilanne ole juurikaan muuttunut, kun asiasta oltu kouluun 
yhteydessä. Isossa yksikössä myös ongelma tiedon välityksessä henkilökunnan kesken, jos jotain 
sovittu jonkun kanssa, ei seuraava tekijä ole tästä kuullutkaan. Ojasta allikkoon mennään, jos 
kaikki muut koulut kuin Yhtenäiskoulu ollaan tässä tilanteessa lakkauttamassa. 

Ainakaan yhden koulun malliin ei pidä mennä. Pitää olla vaihtoehto yhtenäiskoululle, jotta perheet 
voivat halutessaan valita pienemmän yksikön. Paras vaihtoehto Yhtenäiskoulun rinnalle olisi 
Iisvesi, jossa on remontoidut tilat ja kaikki tarvittava laadukkaaseen koulunkäyntiin. Iisvesi  
nykyajan kyläkoulu, jonka säilyttäminen on myös imagon kannalta hyvä ratkaisu. Mielestäni 
Käpylän alueen lapsia pitäisi voimakkaammin ohjata Iisvedelle, jolloin sinne saataisiin lapsia ja 
yhtenäiskoulun kuormitus pienenisi. 
 
Lempyy on remonttia tai uutta rakennusta vailla, emmekä voi tietää, mihin kylän asukasmäärä 
kehittyisi, vaikka siellä olisi uusi koulu. Nykyisellään Lempyy ei vastaa nykyajan tarpeita, 
esimerkiksi liikuntasalin puute. 
 
Sammalselkä on myös remonttia vaikka, ja sen alueen lasten koulumatkoihin lakkauttamisella 
olisi pienin vaikutus. Ratkaisu pienten koululaisten matkan turvallisuuteen yhtenäiskoululle voisi 
olla "saattopalvelu" kävellen.  
 
Voiko Ukrainan tilanne vaikuttaa lapsien määrään? 

Suonenjoen keskustan alueella on kaksi alakoulua. Jos ikäviä lakkautuspäätöksiä on pakko 
tehdä, Sammalselän koulun yhdistäminen Yhtenäiskouluun vaikuttaisi perheiden arkeen 
huomattavasti vähemmän kuin Lempyyn koulun lakkauttaminen. Myös Suonenjoen kaupungin 
kehityksen kannalta olisi täysin järjetöntä lakkauttaa Lempyyn koulu, koska Lempyy sijaitsee 
sopivalla työssäkäyntietäisyydellä kasvavasta Kuopiosta. Päättäjien on tärkeää ymmärtää, että 
kyläkoulu on ratkaiseva tekijä monen lapsiperheen jäämiselle sekä uusien muuttamiselle ja siten 
verotuloille. Kuopio työllistää monia lempyyläisiä, eikä muutto keskustaajamaan ole heille 
todellinen vaihtoehto koulun loppuessa. Suunta olisi pikemminkin rajan yli Kuopioon.  
 
Yksityisautoilija hujauttaa matkan Lempyyltä keskustaan vartissa. Ihan toinen juttu on tehdä 
matka mutkittelevalla ja pysähtelevällä koulukyydillä. On myös niin, että monella lapsella on pitkä 
matka jo omalle kyläkoulullekin. Keskustaan matka kestäisi aivan turhan kauan. 

Metsolan esikoulu on pikaisesti siirrettävä muualle nykyisistä tiloista. Ei ole oikein että lapset 
joutuvat päivittäin altistumaan tupakansavulle ja ilmeisesti myös huonolle sisäilmalle. 
Kouluverkoston oppilashuollon palvelut pitäisi saada ajan tasalle ja paremmin resursoitua, 
psykologi, puheterapia jne. 
Kouluruokaan voisi panostaa enemmän, samoilla resursseilla voidaan varmasti tehdä 
laadukkaammin jos suunnitellaan huolellisesti asiantuntijoiden avulla. Voisiko jopa osallistaa 
kuntalaisia ja etsiä alueen tuottajista yhteistyökumppaneita? 
Lukion opetuksen taso pitää varmistaa ja kunnan ainoana 2.asteen oppilaitoksena. Voisiko lukiota 
myös kehittää niin että saisimme myös muualta opiskelijoita houkuteltua esim. jonkun teeman 
avulla (esim. urheilu-, retkeily/eräily) ? 

Sammalselän koulu lakkautettava. Perustelu koulun sijainnin tärkeydestä: Ei ole mitään järkeä, 
että Suonenjoen kokoisessa pikkukaupungissa on kaksi perusopetuksen koulua parin kilometrin 
päässä toisistaan. Toinen perustelu: Lempyyllä on koulu säilytettävä, koska Lempyyn koulu toimii 
nuorten palkansaajaperheiden vetovoimatekijänä Suonenjoelle. Kaupungilla ei ole varaa 
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menettää yhtään veronmaksajaa, joka vääjäämättä tapahtuu Lempyyn alueella, mikäli koulu 
loppuu Lempyyltä 

Huomioita kouluverkoston suunnitelmiin : Sammalselän koulun ympärille on kaavoitettu paljon 
omakotitalotontteja. Ensin houkutellaan, että rakentakaa tänne ala-asteen viereen ja sitten koulu 
ollaan lopettamassa. ??!!  
Tunnen useita nuoria perheitä, jotka etsivät omakotitaloa - tälläinen lähikoulun lopettamisuhka ei 
todellakaan innosta ketään rakentamaan. Ennen pitkää nuoret perheet lähtevät muualle, kun 
Suonenjoen okt-kanta ei parane. Yhteinäiskouluun ollaan samislaisia laittamassa - siinä ei 
lähistöllä ole yhtään kaupungin tonttia vapaana. Eikös tänne haluta talon rakentajia = 
veronmaksajia. 
 
On pitkä matka laittaa 6-vuotias samislainen Yhtenäiskouluun kävelemään, matka jää juuri ja juuri 
alle 2 / 5 km jolloin olisi oikeutettu koulukyytiin. 

Lempyyn koulun oppilaiden siirto Sammalselälle. 
 
Opettajat saattaisivat viihtyä pidempään kun koulu ei olisi joka vuosi lakkautusuhan alla. 

Saada vakituiset hyvät opettajat jokaiseen kouluun. Päätös että koulut pysyvät entisellään jotta 
saadaan selvyys lapsien koulunkäynnistä ja ei ole joka vuosi jonkunlaista lakkautusuhkaa. 

Hajauttaa kouluverkostoa laajemmalle alueelle pienempiin edullisempiin yksiköihin, sinne missä 
ihmiset ovat, maaseutupitäjässä . Pientämällä liian isoa keskustan koulua, kun ei siellä oppilaita 
ole tarpeeksi. 

Lempyyn aluetta tulisi kehittää sekä alakoulun että päivähoidon suhteen. Jatkuva epävarmuus 
koulun säilymisestä aiheuttaa huolta ja päivähoitopaikkojen vähyys ihan ahdistusta -saako lasta 
samaan hoitopaikkaan isomman kanssa vai ei, jatkavatko perhepäivähoitajat vai eivät. Selkeä 
kehityksen paikka, esim. päiväkoti koulun yhteyteen olisi loistava. Meidän perheelle ei 
työpaikkojen sijainnin sekä vuorotyön takia ei ole järkevää kuskata lapsia keskustaan tai 
naapurikaupunkiin. Kouluverkon supistaminen on varmasti yksi hyvä ratkaisu, mutta näkisin sen 
enemmän taajama-alueelta tehtäväksi, jos säästöjä halutaan saada kaikki kulut huomioon ottaen. 
Etelä-Kuopio laajenee vauhdilla, Lempyy voisi houkutella jopa uusia veronmaksajia kun 
epävarmuus koulun ja päivähoidon suhteen loppuisi. 

Nykyiset koulut kannattaisi säästää sillä muutenhan kuljetuskustannukset nousisivat pakosti. 

Lempyylle uutta koulua tulemaan. 

Keskustaan riittää yksi koulu, eli Samis johonkin muuhun köyttöön. Iisvesi on juuri peruskorjattu, 
joten sitä ei kannata lakkauttaa, 

Keskustassa on kaksi koulua hyvin lähellä toisiaan. Mikäli kouluverkkoa supistetaan, ajattelisin 
näiden koulujen yhdistämisen olevan järkevää. Uuden koulun/ryhmäperhepäivähoidon 
rakentaminen Lempyylle olisi järkevää tulevaisuuden kannalta. Se toisi myös lisää asukkaita 
Suonenjoelle. Kuopio laajenee Suonenjoen suuntaan jatkuvasti ja Lempyylle olisi runsaasti 
tulijoita, mikäli tonttitarjontaa ja koulu/päivähoitopalvelut pelaavat. Perheelliset, Kuopiossa 
töissäkäyvät, joutuvat muuttamaan Lempyyltä, mikäli koulu lakkautetaan. Muuttoliike tuskin 
tapahtuu Suonenjoen suuntaan.  
 
Tässä kyselyssä, kuten edellisessäkin, mielestäni johdatellaan kyselyn lopputulosta. Suurimmalla 
osalla kysymyksistä ei ole merkitystä kyläkoulun oppilaille tai heidän vanhemmille. Merkitystä on 
sillä että koulu on kotoa järkevän matkan päässä ja että perheen arki ei mene liian raskaaksi tai 
mahdottomaksi koulun sijainnin takia. 

Iisveden päiväkoti ja koulu toimivat moitteettomasti. Sopivan kokoiset ryhmät, vasta remontoitu ja 
erittäin kattavasti kaikki opetukseen, oppimiseen tarvittava. Olisi aivan kamalaa eikä mitenkään 
ymmärrettävää jos lapsemme joutuisi siirtymään Yhtenäiskoululle aivan liian isoihin 
luokkakokoihin jne. 
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Kouluverkosto  on asianmukainen 

Kyläkoulut tulisi kunnostaa asianmukaisiksi ja monia tarpeita täyttäviksi(mahdollisesti esim ryhmis 
saman katon alle tai päivätoimintaa vanhuksille jne) ts. nykysaikaisiksi ketteriksi tiloiksi 

X 

Yhtenäiskouluun satsaus, Lempyyn tekohengityksen lakkauttaminen. Sammalselän 
kohtalon/jatkon tarkka pohdinta (huom. kouluverkon laajempi pohdinta tässä) ja Iisveden 
potentiaalin (rakennuksen kunto hyvä ja isot tilat) huomioiminen. Emme tarvitse kaikki kouluja 
oppilaiden vähentyessä - rohkea uudeelleen järjestely niin, että satsaus tehdään opetukseen sekä 
oppimiseen ja niiden resursseihin,  ei seiniin! Jos Lempyytä tekohengitetään maksaa muut 
oppilaat sen hinnan. 

Pienemmät luokka koot. 
Enemmän tukea oppimisvaikeuksiin. 
Avustajia luokkiin enemmän. 

Opettajien tietämyksen ja ajantasalla pysymisen varmistus, asiat muuttuvat ympärillä jatkuvasti 
opetuksen, sisällön, lakien yms puolesta. 

Kouluruoka 

Ei ainakaan viedä Lempyyltä koulua pois, koska se on ehdottomasti valttikortti saada lisää 
asukkaita. Lempyyn koulu tulee ehdottomasti säilyttää, jottei lapsien koulupäivien pituus muutu 
lasta kuormittavaksi tekijäksi. 

Kyläkouluja ei saa lakkauttaa. Jos Iisveden tai Lempyyn koulu lakkaa, niin ihmiset muuttaa pois. 

Koulukyytimahdollisuus myös yhtenäiskoululle (Lempyyllä ei tukimahdollisuutta) 

Nykyiset koulut ehdottomasti säästettävä! Kouluja on tässä kunnassa karsittu jo ihan riittämiin ja 
kaikesta tästä kärsii vain lapset, joiden koulumatkat ovat jo nyt aivan liian pitkiä. Opettajat eivät 
myöskään pysty opettamaan ylisuuria ryhmiä. Tässä väsyvät vain kaikki! Jos muutoksia tehdään, 
tulisi ne olla päinvastaisia: pienemmät ryhmäkoot, useampi pienerityisopetusryhmä, panostusta 
yksilöllisyyteen massojen sijaan. 

Lempyyn koulu tulisi säilyttää. Kyläkoulu on nykyaikana harvinaisuus ja mahdollisten 
paikkakunnalle muuttajien näkökulmasta vetovoimatekijä.  
Toimiva kyläkoulu, tässä tapauksessa Lempyyn koulu, on yksi harvoista asioista, joilla Suonenjoki 
pystyy erottumaan kaltaisistaan kuihtuvista muuttotappiokunnista ja mahdollisesti houkuttelemaan 
veroja maksavia ihmisiä perheineen muuttamaan paikkakunnalle tai jo täällä asuvia olemaan 
muuttamatta pois. 

Koulut ja palvelut sinne, missä ihmiset ovat. 

Tällä hetkellä lapsilla on todella pitkät koulupäivät Rieponlahdesta tultaessa. Lapset ovat toisinaan 
todella väsyneitä. Tilanne huononisi entisestään jos koulu muuttuisi esim. yhtenäiskoulun. En 
myös ymmärrä yhtään että juuri modernisoitua Iisveden koulua harkittaisiin edes lakkautettavaksi. 
Lempyylle on joko panostettava tai sitten lakkautettava. 

Lempyyn koulu tulis säilyttää. 

Jos koulu lopetettaisiin Lempyyltä, minulla olisi paljon vähemmän aikaa harrastaa ja urheilla 
pihalla kavereiden kanssa. 

Lapsiin sijoittaminen on todellisuudessa investointi tulevaisuuteen! Meillä peruspalvelut on hyvät 
ja toivottavasti näin on jatkossakin, jotta kaupungilla on pito-, mutta myös vetovoimaa! Meidän 
pitäisi ylpeänä tuoda Suonenjokea esille ja houkutella uusia perheitä asumaan helppoa, sujuvaa 
ja toimivaa arkea. Pitkät koulu- ja hoitomatkat ja odotustunnit eivät sitä todellakaan ole! Pitkät 
koulumatkat vievät kaupungilta rahaa, mutta erityisesti se jatkaa suhteettoman paljon lapsen 
koulupäivää, jopa tuplata sen. Kuinka moni aikuinen jaksaisi 8h työpäivän päälle saman verran 
matkustamista? 
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Koulujen henkilökunnan jaksaminen on oleellinen asia koulutuksen kustannuksissa. Älkää ajako 
koulujen henkilökuntaa enää enemmän ahtaalle suurentamalla oppilasryhmiä, tuomalla lisää 
ahtautta ja levottomuutta kouluihin. Useamman koulun pitäminen voi tuntua kalliilta, mutta 
henkilökunnan sairauslomat, nuorten syrjäytyminen, perheiden ongelmat, sairaalakoulujaksot 
yms. ne vasta kaupungille kalliita ovatkin! 

 
10. Jos mielestäsi kouluverkkoa ei saa sopeuttaa, niin mistä toiminnoista tai 
kohteista voisi mielestäsi supistaa? 
Vastaajien määrä: 111 

Vastaukset 

Kunnan uudisrakentamisesta keskustan alueella. Lempyyn koulun menettäminen uuden hallin 
vuoksi on liian kova hinta. Ylipäätään kehitystyön keskittäminen keskustaan. Suonenjoki on 
maaseutukaupunki, jossa elinvoinaiset kylät ovat tärkeitä. Pienet koulut ovat sijoitus, Kuopio ja 
ylä-savon kunnat ovat tämän huomanneet ja panostavat niihin. 

Ei mistään, vaan lisätä tuottavien investointien mahdollisuutta, tarkentaa suunnittelua, huomioida 
asioita taloudellisen kehityksen näkökulmasta. Esim. Suonenjoen logistiset yhteydet ovat mitä 
parhaat. Samoin asuminen ja palvelut ovat jo varsin hyvässä kunnossa keskustan palveluiden 
osalta. Kaavoituksella voidaan lisätä etenkin Kuopion suunnan kehitystä. Myös tuulivoima 
ratkaisujen ja muiden energia ratkaisuineen edistäminen toisi lisätuloja (esim. Biokaasu). 

Nyt pitäisi katsoa asiaa avarakatseisemmin. Jos lähdetään markkinoimaan kyläkouluja 
valtakunnallisesti, tavoitellaan menojen sijasta tuloja. Kaupungilta vaan resursseja viestintään ja 
markkinointiin. Ei jäädä "ihmettelemään" syntyvyyden laskua ja negatiivisia oppilasennusteita. 
Suonenjoella on paljon vetovoimatekijöitä, joita pitäisi nyt vaan hyödyntää! Ja kyläkoulut näkyvästi 
- tehdään Suonenjoelle neljä (!) kylä-/pienkoulua - Iisvesi, Lempyy, Sammalselkä, Yhtenäiskoulu. 
Tarvittaessa tehdään yhdysluokkia ja käytetään muutenkin uutta ajattelutapaa - ollaan 
innovatiisia! Ottakaa markkinointi ajattelutapaan mukaan! 

Kyse ei ole pelkästään supistamisesta. Nykyisillä polttoaineen hinnoilla koulukyytien 
lisääntyminen kouluverkon supistessa tuo huomattavia kustannuksia. Puhumattakaan 
ympäristövaikutuksista.  
Koulun lakkauttaminen Lempyyllä vaikuttaa alueen vetovoimaan ja asukkaisen pysymiseen 
alueella. Hyvätuloisten veronmaksajien pois muuttaminen aiheuttaa siten myös kaupungin 
verotulojen merkittävää vähenemistä. Onko vaikutukset ja kustannukset yhtä suuret, mikäli 
lähempänä keskustaa olevat kyläkoulut lakkaututetaan? 
 
Uuden koulun ja päiväkodin rakentaminen Lempyylle maksaa, mutta strategian mukaan 
Suonenjoki uskaltaa ottaa velkaa kaupungin kehitystä tukevien investointien 
rahoittamiseen. Tällä tavoin taataan lupaukset hyvistä ja monipuolisista lähipalveluista 
vastuullisesti ja rohkeasti! 
 
Lempyyn alueen ihmiset ovat kaupungin strategian mukaisesti aktiivisia, hyvinvoivia ja ylpeitä 
kotiseudustaan. Nyt on kaupungin aika rohkeasti toteuttaa strategiaansa myös Lempyyllä, eli 
uskaltaa ja haluta kasvaa! 

En osaa sanoa! 

Luokkia voi yhdistää ja jakaa aamu ja iltapäiväryhmiin.Ns jakotunteja. 

Supistakaa teknisen joutavista miehistä. 

Lempyyn koululle voisi tuoda oppilaita muualta eikä viedä oppilaita sieltä keskustaan. Lähi ja 
pienopetus on lapsille hyväksi. 
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Mikään asia, kouluverkkokaan, ei saa olla tabu, etteikö sitä olisi mahdollista sopeuttaa, jos tarve 
niin vaatii. 

Jos mahdollista niin tehdä yhdysluokkia soveltaen. 

Katso yllä oleva vastaus. 

Toimistohenkilökunnasta. Kaiki isot suunnitelmat teetetään nykyään konsulteilla, joka maksaa 
maltaita. Enemmän omaa suunnittelua! 

Laatu ei saa missään tapauksessa kärsiä. 

Onko keskustassa n. 5km säteellä tarvetta kolmelle ala-asteelle? 

En valitettavasti osaa sanoa. 

En osaa sanoa 

Priorisoida kohteet ja tehdä tulosvastuullisia toimia. Suunnitella ensin hyvin ja sitten vasta 
toteuttaa. Oikeastaan kaikki hyvä mitä kuntaan on saatu pitäs yrittää säilyttää. 

Jos jostain on lisää tingittävä, niin ainakin urheilusta/liikunnasta. 
On puhuttu Kaatron alueen kehittämisestä, mikä on ideana hieno, mutta se ei voi mennä lasten 
hyvinvoinnin edelle. Myös uudet rantareitit jääköön toistaiseksi toteutumatta. 
Suonenjoella on upeat liikunta- ja virkistysmahdollisuudet jo nyt. 
On aika panostaa niihin lapsiin, jotka aikanaan nykypäättäjienkin takapuolet pyyhkii ja lääkkeet 
jakaa. 

Samis keva puolen sekä työkuntoutuksen käyttöön. 
Supistakaa teknisen väkeä 

En ole perehtynyt niin hyvin kaupungin budjetteihin, että osaisin sanoa suoraa vastausta tähän 
mutta lapset ja nuoret tästä ei saa kärsiä. 

Olisin valmis sopeuttamaan Lempyyn pienenevän koulun ja valtaisaa remonttia kaipaavan 
Sammalselän koulun. Näistä oppilaat Yhtenäiskoululle ja Lempyyltä Iisvedelle. Iisveden koulu ja 
päiväkoti ovat ilmaltaan terveitä ja remontoituja. Se toimii vetonaulana muuttajille. Yhteiskouluun 
mahtuu Sammalselän koululaiset, koulukuljetuksilla pienimmät 1-4lk. 
 
Kunta voisi hakea säästöjään turhista ja toimeettomista kiinteistöistä luopumalla, muitakin 
säästökohteita on kuin vain kouluverkoston sopeutus. 

Olisiko mahdollista Lempyyn/Sammalselän koulujen kohdalla käyttää esim .jonkinlaista leasing-
rakennusta, jonka voisi määräajaksi hankkia koulukäyttöön? 
 
Tärkeä myös tarkastella varhaiskasvatusta ja sen vaatimia muutoksia, olisiko mahdollista näitä 
yksiköitä yhdistää/muokata/sijoittaa järkevämmin? 
 
Tähän vaikuttaa varmasti paljon myös se, että jääkö 5-vuotiaiden esikoulu kokeilun jälkeen 
pysyväksi muodoksi. 

Urheilu ja virkistys. Sitä riittää ja on erittäin hyvällä mallilla. Ei tarvita uusia rantaraitteja, ei ole 
läheskään niin tärkeää kuin pienten ihmisten tulevaisuus ja koulutus. Koulut ovat nimenomaan 
myös yksi valttikortti hakea uutta asukasta tänne.  
 
Esikoulut jos siirtäisi koulujen yhteyteen, niin siitä löytyy isosti plussaa ja säästöjä. 

Sammalselänkoulu lakkautus 

Kaikki liikuntaan ja virkistykseen liittyvästä voisi supistaa. Niihin on panostettu jo ihan tarpeeksi. 
Samoin kaavaillut rantareitit ja kaatron alueen kunnostus ovat turhia. Mieluummin panostus 
koulutukseen. 

Virkistys ja liikunta voisi pitää taukoa. Perusasiat kuntoon ensin. 
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Toivottavasti kiinteistöistä pidetään nykyään aiempaa parempaa huolta ja niitä korjataan matalalla 
kynnyksellä heti tarpeen havaittua, että kiinteistöt säilyvät hyvässä kunnossa pitkään ja vältytään 
jatkossa massiivisilta ja kalliilta remonteilta ja purkamisilta. 

Maahanmuutto-poliitiikasta,  jaettavista tuiesta/lahjoituksista. Tehostamalla kunnallisen puolen 
toimintaa. 

Vaikkapa kaupunginjohtajan voisi irtisanoa. Nykyinen kaveri on kaupungin näivettäjä, eikä mikään 
johtaja ja käsittämättömän asenteellinen mm. Lempyyn kylää ja kyläkoulua kohtaan. Harvoin 
näkee niin katkeraa ja vihaista virkamiestä, kun omat mielipiteet eivät menekään sanelemalla läpi. 
Selvästi havaittavissa narsistisia piirteitä valitettavasti. Tästä Lempyyn koulun lakkautamisesta on 
tullut hänelle jokin henkilökohtainen elämäntehtävä. Pitäisi keskittyä kaupungin asioiden 
kehittämiseen eikä Lempyyn vihaamiseen. 

Remontoimattomat koulut 

Liikunta on tärkeää, mutta nyt alkaa kaupunki panostamaan siihen liikaa suhteessa kouluihin ja 
pieniin koululaisiin. 

Kysymys ei ole oikea, Voiko jonkun koulun lopettaminen tuoda säästöä. 

Sammalselän koulun lakkauttaminen tai vain 1-3 luokat ja erityisopetus siellä 

Joutavien iglujen rakentamisen suunnittelu hiivattiin ja kaiken maailman konsultti palveluiden 
käyttö ja rahan haaskuu muihin turhiin toimintoihin. Mielestäni on katsetta tulevaisuuteen 
panostamalla lapsiin ja nuoriin. 

Pysäköinninvalvonta on Suonenjoella aivan turha menoerä. 

On esitetty, että koululaisten taskuun otetaan varat ikääntyvän väestön palveluista. Kukaan ei ole 
tässä yhteydessä kertonut, miten sote-uudistus vaikuttaa yhtälöön. Eihän kunnan vastuulla 
olevien palveluiden tuottaminen ole enää ennallaan ensi vuonna. En tunne Suonenjoen 
kuntatalouden tämän hetken yksityiskohtia, koska en ole sitä tietoa löytänyt. Kunnan 
perustehtävät ovat kuitenkin tulevaisuudessakin  esimerkiksi laadukkaan ja turvallisen 
varhaiskasvatuksen sekä koulutuksen järjestäminen. Mielestäni on kohtuutonta vaatia rahojen 
osoittamista kuntalaisilta, joilla ei ole esityksensä tueksi käytettävissään riittävästi tietoa siitä, 
miten kunnan palvelut on nyt tarkemmin organisoitu. Tuntematta kunnan organisaatiota ja 
tarkempaa budjetointia sekä kulurakennetta on vaikea esittää säästökohteita. Silti vaikuttaa siltä, 
että tätä kuntapäättäjien vastuuta sysätään nyt kuntalaisille. Kuntalaisten hyvinvoinnista ei 
ainakaan kannata supistaa, kasvavien lasten, lasku tulee siitä kyllä perästä. 

yritystuet 

Jäähallivuoroista, jos koululla oma kenttä. Etäopetys wri usjontokuntiin kuuluville 

Kouluverkon sopeutus viivästynyt tarpeeksi 

Supistaa voisi esimerkiksi uusimmasta teknologiasta kun lapset oppii asiat kyllä toisin keinoin 

Onko mitään, mistä  edes voi supistaa? 

Saa ja pitää sopeuttaa, Lempyy on ihan ajastaan jäänyt rakennus ja ympäristö. Henkilökunta on 
kyllä pätevää. 

Kaupunginjohdon palkoista. 

Kulttuuri- ja taide, mansikkakarnevaalit. 

Tekninentoimi ulkoistaa ja on varmaan säästökohteita. Lapset ja koulut ovat väärä säästökohde. 

Uimahallin aukiolo, valinnaisaineet, kerhotoiminta 

Pitäisi päästä eroon henkisestä supistamisajattelusta, jonka myötä viimeinen sammuttaa valot. 
Uusien asukkaiden houkutteleminen on keskeinen tekijä kakun kasvattamisessa, jolloin voi olla 
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mahdollista välttyä leikkauksilta. Lempyyn alue on käytännössä houkuttelevin uusien asukkaiden 
näkökulmasta, mikäli kaavoituksella yhdessä maanomistajien kanssa luodaan hyvät edellytykset 
uudisrakentamiselle. 

Johtajien palkoista 

Lapsissa ja nuorissa on meidän kaikkien tulevaisuus. Mistään lapsiin ja nuoriin kohdistuvasta en 
supistaisi. 

Substanssiosaamista enemmän ja mm.nepsytaitojen hallintaa, niin koulunkäyntiavustajia voisi 
vähentää. Heidän työpanosta menee mm.siihen, että he kopioivat opettajille materiaalia ja kokeita 
kirjoista. Miksi opettajat eivät hoida mm.tätä itse?voisiko opettajat täälläkin tehdä myös 
yleisluonteisia työtehtäviä? Järki käteen. Kaikkea ei tarvitse saada valmiina. 

Kaikki toiminnot tulee käydä läpi ja tehostaa. 

Suojatyöpaikat kunnalta pois, säästetään pienistäkin asioista kuten kesäkukat, tilavuokrat, 
kokouspalkkiot jne. Todella häiritsevää että kunta laittaa ötökkähotelleja yms ja samaan aikaan 
lakkautetaan kouluja. 

- 

Kouluverkkoa saa mielestäni supistaa, mutta vasta sitten, kun oppilasmäärät OIKEASTI laskevat. 
Ei siis ennakoiden pitäisi sulloa liian isoa lapsimäärää liian pieniin tiloihin. Pitäisi huomioida myös 
esikoululaisten ja sijoituslasten määrät ennusteissa. Samoin esim pakolaislasten määrät 
kouluissa nyt ja tulevaisuudessa. Laadukas opetus ei toteudu, jos luokkakoot ovat liian suuria tai 
tilat liian ahtaita tai kerrassaan riittämättömiä. 

Voisi miettiä esim. Sammalselän koulun muuttamista erityiskouluksi, jossa olisi pienet luokkakoot 
ja opetus rauhallista ja mukautettua niin, että ne oppilaat, jotka nyt häiriköivät ja eivät pysy 
opetuksessa mukana, saisivat opiskella omaan tahtiin siellä. Ja muissa kouluissa toimisi 
normaaliluokkaopetus ja ne ns. häirikkö oppilaat jäisivät luokista pois. Näin saataisiin opettajien 
resursseja enemmän siihen opetukseen. Myöskään kuraattoria, rehtoreita yms ei välttämättä 
tarvittaisi enää niin paljoa selvittelemään häiriköintiä ja kiusaamista, vaan heidänkin työaikansa 
saataisiin kohdennettua fiksummin. Tällä tavoin voitaisiin saada säästöjä aikaiseksi, kun 
henkilöstökulut laskisivat. 

Mielestäni risteyksien jakajien paikkoja ei tarvitse vaihtaa joka vuosi pois ja taas seuraavana 
vuona rakennetaan takaisin. Olen katsellut 20 vuotta miten helluntai seurakunnan kohdalla 
varsinkin tätä jakajaa puretaan ja rakennetaan uudelleen joka toinen vuosi 

Urheilualueidrn kunnostus pois 
Tieavustukset pois 

Iisveden koulun kunnostus tehtiin jotta koulu jatkaa. Olisi todella rahan tuhlausta sitä lopettaa nyt. 
Pienemmän koulun ryhmäkoot ovat hyvät ja paremmat oppimisen kannalta. Kiusaamisiin 
puututaan heti eikä isoja tapauksia pääse syntymään toisin kuin isoissa kouluissa ja ryhmissä. 
Tärkeä koulu säilytettäväksi! 

Kaikista muista, Kaupunki käyttää liikaa rahaa urheiluun. Hienoasia sekin, mutta liika on liikaa. 

oman kylän lapset etusijalle kaikessa. ulkomaalaisille voi järkätä oman paikan ja jonkun joka ne 
maksaa. minä haluan rehellisesti kannustaa oman kylän lapsia oppimaan käyttäytymistä ja 
nauttimaan opiskelusta. tietokoneet ja kännykät veks koulumaailmasta . opetella kirjoittamaan 
itse, ei koneilla. 

En tiedä 

Teknisen puolen menoja, onnelan kehittäminen seis 

Tekniseltä, onnelan kehittäminen pois 

Saa mielestäni sopeuttaa kuten edellä kuvasin 
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En ole perehtynyt kaupungin toimintoihin tarkemmin. Hallintorakennetta voitaisiin tarkastella, onko 
siellä ylimääräisiä virkoja. Katuvalot palavat päivälläkin. 
Uudesta liikuntahallista olisi voinut nipistää… 
 
Tuloja saataisiin lisää verorahojen muodossa kun panostetaan Lempyyseen. Kaavoitetaan alue ja 
mainostetaan myytäviä tontteja, mitä kaupungilla siellä on. Kehitetään koulua ja luvataan koulun 
jatkuvan niin ihmiset muuttaisivat sinne. Työpaikallani on kolme työtoveria sanoneet, että 
muuttaisivat heti Lempyylle, jos koulusta olisi varmuus/pysyvyys! 

Iisvesi. yhtenäiskoulu ei tarvitse yhtään uusia laitteita. Digilaitteet muutenkin iso kustannuserä, 
voisiko ihan oikeasti miettiä tarvitaanko niin *aatanasti uusia härveleitä, vimpaimia ja härpäkkeitä! 
Lapsilla muutenkin liikaa digiä! Ja ei, en ole eläköitynyt kurppa vaan kolmekymppinen perheestä 
haaveileva nainen. 

Liikenteen valvontaa ei saa käynnistää, alettasko opettaa ihan käyttäytymisen alkeet ensin? 
Sekä Onnelan kehittäminen, ja suonteen tonttien hinnat kohilleen. Junarata vieressä ei kiehdo. 
Ensin juuret ja lopuks varsi ja lehdet! 

Parkkisakko homma on älytön, samoin Onnela! 

Onnela 

Epäreilu kysymys. 

Kuntaa pitäisi kehittää elinvoimaisemmaksi ja houkuttelevammaksi. Markkinoida mahdollisuuksia. 
Messuilla ja tapahtumissa käynti ei riitä, vaan pitää olla aktiivinen ja suoraselkäinen. Toiminnoissa 
on kehitettävää ja ennakointi tuleviin muutoksiin on tärkeää, mutta pitää myös olla kykyä nähdä 
kauemmaksi muutosten vaikutuksia. Tässä kohtaa tulee kyky ottaa riskejä ja hallinnoida niitä. 
Digitalisointi ja riittävän osaava oma väki tuo parempia tuloksia kuin ulkoistaminen. Kuntien 
kohdalla kustannukset ovat monelta osin nousseet ulkoistuksen myötä, jonka vuoksi talous 
heikentyy. Tästäkin on esimerkkejä ympäri Suomea, josta oletan päättäjien olevan tietoisia. 
Rakennusten ylläpidossa säästettäisiin taloudellisesti paljon jos niitä huolettaisiin ajoissa ja 
ylläpidettäisiin oikein, sieltä esimerkiksi tulisi säästöjä jos näin haluttaisiin. 

Parkkisakkohomman käynnistäminen seis ja onnelan alueen kehittäminen seis. Lempyylle uudet 
tilat 

Pysäköinninvalvoja? Kaupungin kiinteistöt minimiin työntekijöille, etätyöt.  
 
Pieni koulu on suurin vetovoimatekijä meille ja lasten etu. Muutto olisi hyvin todennäköinen. 
Lapsissa on tulevaisuus. 

Kouluverkostoa lienee pakollista supistaa ko. taloustilanteessa ja koska Suonenjoella on 
korjausvelallisia ja oppilasmäärältään laskevia kouluja. Supistustarpeen arvioimiseksi olisi hyvä 
määrittää arvo-virtakuvaaja, jonka perusteella pelkästään arvoa tuottavat toiminnot säilytettäisiin. 

Pysäköinninvalvonta voidaan ainakin jättää aloittamatta. Siinä säästyy jo paljon rahaa. Lisäksi 
jossain muualla lienee sen verran järjestelymahdollisuuksia että rahat löytyy jos niin halutaan. 
Sote-uudistus pakottaa kaupungin uudistusten eteen joka tapauksessa, ne pitää hoitaa viisaasti. 
Vain hölmöläinen vähentää varoja hyvinvoinnin tukemisesta ja maksaa viulut tulevina vuosina ja 
vuosikymmeninä. Kuntalaiset maksavat ne inhimillisenä tappiona, kunta rahana. 

Parkkisakot ja keskustan kehittäminen 

Onnelaa ei rakenneta, parkkisakot pois, eläkää ostako parempia elektoriikkaa juttuja muille 
kouluille. xxx xxx Lempyyn opeks. 

Kaupunginjohtajan ja alemman tason päättäjien palkat. Kirjaston aukioloajat lyhyemmiksi. 

Puita pois, parkkisakkoja ei, 

Jostain muusta kuin lapsista. 
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Liikuntapaikkojen, pyöräilyreittien, jne. kehittäminen nyt riittää!!! 

Lapset ja nuoret ja heidän koulutuksensa sekä oppimisen , kasvun ja kehityksen tukeminen on 
väärä kohta säästää ja supistaa.Nyt vireillä ollut pysäköinninvalvonta vie näitäkin verorahoja pois 
tärkeimmältä ryhmältä. Pieni oppilas jonka kasvua ja kehitystä tukee pienen koulun kodinomainen 
ympäristö voi saada järkyttävän huonot lähtökohdat koulutaipaleellensa jos kouluympäristö 
muuttuu kasvua ja kehitystä haittaavaksi. Aikuisväestölle tarjotaan ilmaisia liikuntapalveluita 
vuoden ajaksi joka on todella hieno asia ja kannustaa liikkumaan, mutta millaiset säästöt saadaan 
aikaan jos tarjottu aika olisi6 kk? Koulukeskuksen laajentuessa täytyisi alkaa rakentamaan lisää 
tiloja jotta kaikki ryhmät mahtuvat ja jotta tilaa tarvittavalle eriyttämiselle laadukkaasti ja 
turvallisesti on. Lisäksi fyysisen esteettömyyden ( kulkuväylät , liikkuminen) lisäksi on tärkeää 
tarkastella myös psyykkistä sekä sosiaalista esteettömyyttä rakennettaessa ja 
päätöstenteossa.Muuttunut ympäristö tuottaa isoja muutoksia 

Kaikesta muusta paitsi pienten ihmisten hyvinvoinnista ja tulevaisuudesta. 

Unohtaa Onnelan kehittäminen ja parkkisakotus! Liikenneympyrä ja pyöräteiden korjaus!!!!!!!? 

Esim. Kehittää sitä monitoimihallia kannattavaksi eikä niin tappiolliseksi kuin nyt, ja tästähän tulee 
tappiollisempaa koko ajan kun väestövanhenee eikä nuoria muuta tänne. Toinen kaupungin 
työntekijöiden turhat ajelut. Ja näitähän riittäisi kun näkisi mihin rahat hupenee. 

Pysäköinninvalvonta on aivan turha rahanmeno, joskin vähäinen säästö, mutta kuitenkin. 
Supistuksen sijaan pitäisi pyrkiä saamaan uusia työpaikkoja (esim. teollisuutta, kauppoja) ja näin 
lisää verotuloja. 

Ei enää keskustaan uusia juttuja. Ne vie paljon rahaa, niillä rahoilla voi tehdä muutakin. Vaikka 
Lempyylle jotain hauskaa, yhtenäiskoululla on kaikkee ja nyt ois Lempyyn vuoro saada vaikka sali 

Ettei osteltas leluja niin paljon, vaan jätettään Lempyyn koulu 

Ennen kouluverkon sopeuttamista on ensin mietittävä, että mistä kunnan toiminnoista/palveluista 
voisi supistaa. Onko hallinnossa jotain, mistä voisi supistaa. Suomessa ainoana lääkkeenä 
talouteen ajatellaan olevan se, että otetaan lapsilta pois. Otetaan pois niiltä, joihin pitäisi 
panostaa. Sitten ihmetellään, että mikä siinä on kun lasten ja nuorten oireilu lisääntyy, eikä 
hoitotahot pysty hoitotakuuta toteuttamaan, kun hoidettavien määrä vain kasvaa. Kari Lehtola, 
opetustoimen ylitarkastaja, on todennut vuonna 2019, että kouluverkon keskittäminen ei tutkitusti 
eikä tilastollisesti tuo esitettyjä säästöjä. Osassa vuosikymmeninä tehdyistä tuhansista 
lakkautuksista kustannukset ovat kunnille jopa lisääntyneet väliaikaisratkaisujen ja 
koulukuljetusten johdosta. 

Pysäköintiongelmat ovat varmasti ratkaistavissa halvemmallakin kuin palkkaamalla 
pysäköinninvalvoja.  
 
On arvokasta ja hienoa, että keskustan palveluita pyöräteineen ja liikuntapaikkoineen on pystytty 
parantamaan huipputasolle ja suunnitelmia on yhä. Mutta ei voi olla niin, että Suonenjoen muilla 
alueilla asuminen tehdään tämän kehityksen kustannuksella lapsiperheille kurjaksi ja 
mahdottomaksi.  
 
Suonenjoen kaupungin strategiassa sanotaan, että Suonenjoki "uskaltaa ja haluaa kasvaa". Olisi 
suuressa ristiriidassa tämän väitteen kanssa näivettää Lempyy kouluttomaksi nukkumalähiöksi. 
Tuntuu myös kovin kummalliselta, jos lasten lähipalvelut eivät ole ensijainen ja ykkösasia 
kaupungin ajattelussa. 
 
Suomessa on meneillään valtava pienten koulujen lakkauttamisvirtaus, jota perustellaan 
säästöillä. Tutkimustieto kuitenkin osoittaa, ettei pienen koulun lakkauttaminen tuo toivottuja 
säästöjä, koska muutos tuo mukanaan myös uusia kustannuksia. Suonenjoen tulisi toimia 
myönteisenä esimerkkinä muille! 
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Riippuu tässä mitä sopeuttamisella tarkoitetaan. Ilmeisesti kyläkoulujen lakkauttamista? 
Ensinnäkin onko kyläkoulujen lakkauttamista tarkasteltu muilta kuin talouden näkökulmista? onko 
tehty vaikutusten arviointia sosiaalisista, kulttuurisista näkökulmista, hyvinvointia ajatellen? 
Yksittäisenä kuntalaisena on vaikea arvioida mistä voidaan supistaa kun tarvittavaa tietoa ei ole. 
Pitäisi tehdä kokonaisvaltainen arviointi missä prosesseissa voitaisiin tehostaa, mikä on ns. 
turhaa työtä ja mikä voidaan tehdä paremmin, mistä voitaisiin saada lisää "tuloja". Voitaisiinko 
laadukkaaseen lähikouluun panostamalla ja sitä markkinoimalla saada uusia kuntalaisia? Ja vielä 
suurena tekijänä mitä voidaan ehkäisevästi tehdä että saadaan kuluja pienemmäksi? 

1.Kyllähän Sammalselän koulun yhdistäminen Keskuskouluun supistaa yksistään menoja 
varsinkin kun sille luodaan muuta käyttöä.2. Varsinkin nyt esillä ollut pysäköinnin valvonta ei ole 
Suonenjoen kaupungin kokoiselle paikalle järkevää. Siitä koituu suuremmat kulut mitä se tulee 
tuottamaan. Ongelmapysäköintiin löytyy aivan varmasti muita ratkaisuja.3. Kaupungin 
rakennustoiminnan kustannukset  on saatava tehokkaampaan valvontaan. Huhupuheiden (tosin) 
mukaan jossakin rakentamisessa on menty reippaasti yli budjettien.4.Konsulttitoimistojen 
käyttäminen tulee lopettaa. Olisi jo ymmärrettävä, että konsulttitoimistot ovat sitä varten, että ne 
tuottavat voittoa itselleen, ei ne ole kuntalaisia varten. Kaupungilla on virkahenkilöt kuntalaisia 
varten. 

Toivon, että tässä huomioidaan ja tehdään yhteistyötä myös kaavoittajan kanssa. Jos 
haluaisimme rakentaa uutta taloa Suonenjoelle, niin eipä uskaltaisi minnekään tuota rueta edes 
suunnittelemaan. Tämä pitkään kestänyt uhka koulujen lopettamisesta ei houkuta asettumaan 
aloilleen tai ostamaan taloa. 
 
Säästää voi vaikka pysäköinninvalvojasta - uhka siitä on ehkä mennyt perille kaupunkilaisiin ja 
opetellaan ajamaan paremmin. 

Pysäköinnin valvonta. 

Pysäköintivalvonnan lakkautus. Ilmaisen sähköautolatauspisteen sulkeminen. Kaupungin 
kiinteistöiden kunnossapidon ulkoistaminen. 

Kouluverkkoa saa sopeuttaa maaseutupitäjään käypäiseksi. Hillitkää keskustan kehittämistä, mikä 
ei sovi näin pienelle kylälle. Jos haluaa asua kaupungissa muuttaa Kuopioon tai Jyväskylään, jos 
maaseudulla, missä on palveluita, niin Suonenjoelle eikö?!! 

-pysäköinnin valvonta, onko pitkäaikainen ratkaisu? 
-käytöstä poistettujen kiinteistöjen myyminen, purkaminen tai muuttaminen tulolähteeksi ja 
pitkäjänteiset ratkaisut korjattavien kohteisiin 
- päiväkoti-ikäisten hoitamisen mahdollisuus omalla paikkakunnalla, rahat eivät valuisi 
naapurikaupunkiin 
-varhaisultraa ei automaattisesti kaikille raskaana oleville 

Eläkelläisistä :) 

Suonenjoelle on rakennettu uusi monitoimihalli, ja urheilua/liikuntaa on näyttävästi tuettu. Halliin 
käytetty raha on jo tietysti menetetty, mutta näkisin ettei urheilun kustannuksella voida tinkiä 
peruspalveluista. Tulevan SOTE:n on jatkuvasti maalailtu vievän suuren osan kaupungin 
budjetista jatkossa maakunnalle, mutta vastaavasti kaupungin ei enää tarvitse tarjota sosiaali- ja 
terveyspalveluita. Tuleeko SOTE:ssa jopa säästöä kunnalle?  
PS: Suonenjoella ei oikeasti tarvitaan pysäköinninvalvontaa... 

Esimerkiksi pururadalla poltetaan aivan turhaan valoisan aikaan lamppuja. Kyllä niitä oikeita 
ratkaisuja ja keinoja varmasti löytyy. Lasten ei pidä ikinä joutua kärsimään esim liian suurista 
ryhmistä. Jos lapset kärsii, kärsii vanhemmat, yhteiskunta, terveydenhuolto jne. Miettikäämme 
vielä järkeviä ratkaisuja. 

Teknisessä toimintaa tulisi keventää ja käyttä enemmän paikkakunnan yrityksiä. 

-Vanhustenhuollosta laitosmaisen hoidon purkaminen ja koti-/omaishoidon painottaminen. 
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-Muiden kuin lakisääteisten sote-palvelujen karsinta(mm päivätoiminta jne) 

--》kaikesta muusta ei voida koko ajan soten hillittömien kulujen vuoksi säästää,eli säästötoimet 

rankimmin sinne missä on isoimmat kulutkin! 
-Asiakasmaksujen korotukset(sote-puolella vähentäisi turhimpia käyntejä plus toisi tuloja, muualla 
toisi myös tulokertymää esim liikuntahalli) 
-orgnisaatiorakenteen tarkastelu ja johtoportaan keventäminen (orgnisaation 

horisontaalistaminen)--》henkilöstökulujen hillintä 

-Hallinnollisten palkkioiden pienentäminen 
-Hankkeet/kehitystyöt keskeyttäminen toistaiseksi 
-seuroille ym suunnattujen tukien lakkauttaminen 
-Löytyisikö energiapuolelta säästökohteita? 
-veroasteen korottaminen 
 
Osa näistä ehdotetuista toimenpiteistä on jopa rajuja ja arvolatautuneita,mutta täytyy muistaa että 
lasten hyvinvointi on oltava aina etusijalla. Vanhusten hoiva ei voi imea kaikkea rahaa. 

X 

Edelleen - satsataan opetukseen ja sen laatuun ei vanhoihin seiniin. 

Ei mistään! 

Kaikista pienin koulu voitaisiin yhdistää seuraavaan, itseään isompaan 

Uusista kiinteistöhankkeista ja keskustan kehittämisestä. 

Suojatyöpaikat pois sekä turhakkeita ei tarvita Suonenjoen kokoisella kaupungilla, kuten 
pysäköinninvalvoja. Hallintojohtajan virka ja toimistopäällikön toimi tulee lakkauttaa ja perustaa 
talousjohtajan virka. Tällöin kaupunginjohtaja voi keskittyä hänelle kuuluviin töihin vapautuen 
talousasioiden setvimisestä.  Keskushallinnossa ei nyt taida olla muilla kykyä talousasioihin. 
Soten alainen henkilöstö siirtyy ensi vuonna hyvinvointialueelle, niin ymmärrys hoi, palkataan 
vaan lisää virkailijoita; henkilöstöpäällikkö, viestinnän- ja markkinoinnin asiantuntija ym. 
Kaupungin ja päättäjien tulisi tajuta panostaa ja satsata nuoriin eikä maksattaa heidän 
kustannuksellaan kaupungin tekemiä virhearvioita! Missä vaiheessa tällä kylällä aletaan uskaltaa 
katsomaan tulevaisuuden vaikutuksia sen sijaan, että tehdään päätöksiä lyhyellä tähtäimellä? K-
johtaja haluaa säästää pari seuraavaa vuotta sullomalla kaikki oppilaat keskustan kouluun, 
oireilevat lapset tulevat viemään nämä säästöt jatkossa! 

- 

Supistakaa liian isoja kouluyksiköitä sen kokoiseksi, että oppilaita on niissä myös 
tulevaisuudessakin. 

Säästäisin ehdottomasti suunnitellusta pysäköinninvalvonnasta ja suunnitellusta Rautalammintien 
liikenneväylien muutostöistä. Tuntuu käsittämättömältä, että kaupungissa ollaan valmiita 
investoimaan pysäköinnin valvontaan, jonka todellisia kustannuksia ei edes tiedetä ja samalla 
otetaan lapsilta ja pistetään heidät kärsimään "säästöistä". Useissa suomalaisissa 
kasvatustieteen tutkimuksissa on todettu, että oppimistulokset pienissä yhdysluokissa on 
merkittävästi parempia kuin suurten koulujen suurissa opetusryhmissä. Kaupungin keskusta-
alueella kevyenliikenteenväylät on riittävän leveät ja todellakin toimivat! Riittää, että Koulu- ja 
Kaatronkadusta on tehty epäkäytännölliset, käsittämättömän ahtaat sumput. Maallemuutto on 
noussut merkittävästi ja lisääntynyt ja etätyömahdollisuudet lisäävät entisestään maalla asumisen 
edellytyksia. Lempyyn aluetta tulisi kehittää ja houkutella alueelle uusia lapsiperheitä ja 
kuntalaisia. Tässä koulun merkitys on kiistaton. Ilman koulua ei ole kyliä 

 
 


